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Nye forslag fra redaksjonskomiteen: 82 
 83 
 84 
R1 Psykisk helse (ivaretar forslag 5) 85 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen.  86 
 87 
Begrunnelse: 88 
Verdens helseorganisasjon (WHO) definerer helse som «en tilstand av fullstendig fysisk, 89 
mentalt og sosialt velvære og ikke bare fravær av sykdom og lyte». Det er fellesskapets 90 
ansvar å tilrettelegge for god helse, uansett om det er fysisk eller mentalt velvære. Andelen 91 
unge med psykiske vansker og lidelser er økende. Ungdata undersøkelsene viser at vi føler 92 
på mer press og stress enn før. I tredje år på videregående sliter en tredjedel av jenter med 93 
tunge depressive plager. Over en tiendels av gutter rapporterer det samme. Lang ventetid 94 
og stigma fører til at mange unge ikke får den hjelpen de trenger, når de trenger den. 95 
Dersom man bytter saksbehandler, er det ny ventetid for å få  96 
ny. Det er derfor viktig at bemanningen økes, og at fagkompetansen styrkes. Samtidig skal vi 97 
ha nullvisjon på ventetid for brukere som har behov for ny saksbehandler.  98 
 99 
Bergen har nettopp opprettet et tilbud som kalles “Rask psykisk helsehjelp”. Tilbudet krever 100 
ikke henvisning og er gratis. Slike tiltak er med på å redusere stigmaet i psykiatri og gjøre 101 
hjelpen mer tilgjengelig for de som trenger det.  102 
 103 
 104 
Arbeiderpartiet vil:  105 

● Øke bemanningen innen psykiatri med fagkompetanse.  106 
● Ha nullvisjon på ventetid for brukere som trenger saksbehandler.  107 
●  Innføre et statlig finansiert kommunalt hjelpetilbud etter modell av “Rask psykisk 108 

helsehjelp” i Bergen. 109 
● At psykiatrien må ha et økt fokus på å hindre stigma rundt psykiske helse blant unge, 110 

og særlig gutter 111 
 112 
 113 
R2 Ungdomsskole og idrett i sentrum (ivaretar forslag 9 og 37)  114 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen  115 
 116 
Begrunnelse: 117 
Det vil i fremtiden være behov for en ny ungdomsskole i Bergen sentrum, og behovet vil 118 
sannsynligvis øke i forbindelse med utbyggingen av Dokken. Det er en svært liten andel av 119 
arealene i Bergen sentrum som er satt av til friområder, aktivitet og idrett. Å bygge dette ut i 120 
kombinasjon med en ungdomsskole vil legge til rette for bruk både på dag- og kveldstid og i 121 
helger. Samtidig må Dokken tilrettelegges for en variert befolkningssammensetning og 122 
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dermed ulike boligtyper. Arbeiderpartiets mål er at Dokken skal bli en inkluderende 123 
nullutslippsbydel hvor klimahensyn og sosial rettferdighet er førende for utviklingen. 124 
Dokken skal bli et internasjonalt utstillingsvindu for moderne byplanlegging 125 
 126 
 127 

● Bystyregruppen bes være bevisste behovet for en ny ungdomsskole og større 128 
idrettsareal i Bergen sentrum ved planlegging av utviklingsområdet på Dokken. 129 

● En betydelig andel av boenhetene på Dokken bør bygges som inkluderende 130 
boligprosjekter (eks. leie til eie, ikke-kommersiell utleie, kommunale boliger, 131 
studentboliger og mulige nye modeller for rettferdig boligpolitikk). 132 

● Det må avsettes nok areal til friområder, parker og lekeplasser, og sjøkanten må 133 
sikres for allmenn bruk. 134 

 135 
 136 
R3 Tannhelse (ivaretar forslag 10 og 43) 137 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen.  138 
 139 
Begrunnelse: 140 
Universelle ordninger er en kjerneverdi i den norske velferdsstaten. Tannhelsetjenester er 141 
skilt fra andre ordinære helsetjenester, på tross av at tennene åpenbart er en del av 142 
kroppen. Prinsipielt bør derfor tannbehandling være en del av vårt helsemessige 143 
behandlingstilbud på like premisser som annen behandling. Dette ville gi en styrking av 144 
folkehelsen. Mange i den yngre og eldre delen av befolkningen har ikke økonomiske midler 145 
til å følge opp vedlikehold av egne tenner etter dagens ordning.  146 
En spesielt sårbar gruppe er våre minstepensjonister. Innføring av et eget frikort for alle 147 
eldre over for eksempel 70 år er ønskelig, men kostnadskrevende, og kan kanskje ikke 148 
innføres på kort sikt. Det er likevel viktig å ta fatt i endringen nå og først fokusere på den 149 
gruppen blant de eldre som har svakest økonomi, nemlig minstepensjonistene. I tillegg til 150 
minstepensjonistene bør alle under 30 år få frikort for tannbehandling. Dette gjelder f.eks. 151 
studenter og lærlinger som kan oppleve utgiftene til nødvendig tannlegebehandling som 152 
uforholdsmessig høye. På dette grunnlaget bør det innføres et eget frikort (frikort 2) for 153 
tannbehandling over et egenandelstak på kr. 2000,- per år gjeldende for minstepensjonister 154 
og alle under 30 år.  Målet er et gratis, universelt tannhelsetilbud for alle. 155 
 156 
Arbeiderpartiet vil: 157 
 158 

● Ha en universell tannhelsereform som likestiller tannhelsetjenester med andre 159 
ordinære helsetjenester 160 

● At alle under 30 år og minstepensjonister bør være en del av universell tannhelse 161 
innen 2025.  162 

● At ordningene for støtte og refusjon til de over 30 år må forenkles og forbedres. 163 
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 164 
R4 Papirløses rettigheter (ivaretar forslag 11) 165 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen og årsmøtet til VAP. 166 
 167 
Begrunnelse: 168 
Papirløse er personer som har fått avslag på søknad om opphold i Norge, men som staten 169 
ikke kan tvangsreturnere, eller mennesker som befinner seg utenfor asylprosessen. Felles 170 
for de to gruppene er at de har svært begrenset med rettigheter i det norske samfunnet. 171 
Dette gjør at de papirløse at har stor sårbarhet for å bli utnyttet av kriminelle. Derfor må 172 
det, både av hensyn til den enkelte og samfunnet som helhet, sikres offentlig finansiert 173 
helsehjelp til papirløse. Videre må de papirløse gis anledning til å arbeide lovlig og betale 174 
skatt. Det finnes en rekke ulike årsaker til at personer oppholder seg i Norge uten godkjente 175 
papirer. Noen av disse årsakene ligger utenfor den enkeltes kontroll, og kan dreise seg om 176 
manglende returavtaler eller manglende reisedokumenter. Antallet mennesker uten lovlig 177 
opphold i Norge er ikke kjent. Anslagene varierer mellom drøye to og 18 tusen (SSB/NOAS). 178 
Det er et åpenbart mål at antallet papirløse bør være minst mulig, og det bør derfor gis et 179 
engangsamnesti til de som har vært lengst. 180 
 181 
Arbeiderpartiet vil at: 182 

● Papirløse må få helsehjelp på samme nivå som asylsøkere. Dette innebærer blant 183 
annet rett til fastlege.  184 

● Papirløse må gis midlertidig arbeidstillatelse og plikt til å betale skatt på lik linje med 185 
andre innbyggere.  186 

● Papirløse, uavhengig av deres alder, som har oppholdt seg i Norge sammenhengende 187 
mer enn 7 år bør gis et engangsamnesti. 188 

 189 
 190 
R5 Utbygging på Helgeplasset (ivaretar forslag 18) 191 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen.  192 
 193 
Begrunnelse: 194 
Bergen kommune vurderer å fjerne fotballbanen på Helgeplasset for å bygge 10 boliger. Det 195 
er de senere år bygget mye leiligheter i området og banen er viktig for nærmiljøet. Det er 196 
viktig å sikre tilstrekkelig med areal til barn, unge og idrett i forbindelse med 197 
utbyggingsprosjekter, og arbeide for å erstatte fellesarealer som blir utbygget.  198 
 199 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil prioritere barn og unges interesser i forbindelse med 200 
utbyggingsprosjekter. Bystyregruppen bes om å vurdere å erstatte Helgeplass-banen 201 
med en nyoppført bane i nærområdet.  202 

 203 
 204 
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R6 Levekårsområder Bergen (ivaretar forslag 25) 205 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen.  206 
 207 
Begrunnelse: 208 
Ifølge Levekårsundersøkelsen (2019) er 10,7% av boligmassen i Solheim nord kommunale 209 
leiligheter. Til sammenligning er snittet i Bergen 2,6%. Flere områder i Bergen har en andel 210 
kommunale boliger betraktelig over snittet for resten av byen vår.  211 
 212 
For Arbeiderpartiet er det et mål at flest mulig boområder skal bestå av en variert 213 
boligmasse. Det gjør at flere kan bo lenger i samme område, og variasjon i boligmassen 214 
legger til rette for at ulike mennesker kan bo i samme område.  215 
 216 
I flere av områdene med høy andel kommunal boliger fullfører færre barn hele skoleløpet 217 
ved nærskolen sin, andelen barn som vokser opp i lavinntektsfamilier er høyere og tilliten i 218 
nabolag er lavere. Flere har ikke anledning til å bo i samme område hele skoleløpet fordi 219 
familien vokser ut av den kommunale boligen. Derfor er det også viktig å sikre tilstrekkelig 220 
antall kommunale boliger er av en viss størrelse. 221 
 222 
Arbeiderpartiet mener at det å skape bedre levekår handler om langt mer enn 223 
boligsammensetning. Det er likevel viktig å sikre en variert boligsammensetning og gode 224 
uteområder, særlig i områder med levekårsutfordringer. 225 
 226 
 227 

● Arbeiderpartiet i Bergen ber bystyregruppen ha et særlig fokus på spredning av 228 
kommunale boliger, flere større kommunale boliger og opprusting av uteområder i 229 
levekårsområder. 230 

 231 
 232 
 233 
R7 Flerbrukshall på Mjølkeråen (ivaretar forslag 32) 234 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen 235 
 236 
Begrunnelse: 237 
Ny flerbrukshall Mjølkeråen Det er stort behov for at det bygges en flerbrukshall i tilknytning 238 
til Mjølkeråen skole. Det er viktig for at skolen skal kunne gjennomføre pålagt undervisning 239 
på en tilfredsstillende måte, det gir en mulighet for å samle hele skolen, det gir mulighet for 240 
å skape et felles miljø, frigjøring av areal på skolen dag/kveld. Krefter i lokalmiljøet har 241 
jobbet for denne hallen i over 10 år, både FAU, de lokale idrettslagene sammen med skolen 242 
har løftet denne saken.  243 
 244 
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Toppe-området er et område i bydelen med levekårsutfordringer, det er derfor viktig å satse 245 
på forebyggende tiltak slik at ungdom i bydelen kan finne tilbud i sitt eget lokalmiljø. 246 
Området trenger en møteplass, der tilbud om organiserte og uorganiserte aktiviteter kan 247 
gis. For idretten har det særlig vært et behov for å få egnede lokaler/garderober, nok 248 
treningstid, unngå å miste flere medlemmer og trenere, mulighet for samarbeid på tvers av 249 
idrettene, samt legge til rette for nye idretter.  250 
 251 
 252 

● Arbeiderpartiet i Bergen ber om at bystyregruppen ivaretar ønsket om en 253 
flerbrukshall på Mjølkeråen i forbindelse med rullering av idrettsplanen, og at 254 
nødvendig fremdrift sikres 255 

 256 
R8 Arbeid mot krenkelser i bergensskolen (ivaretar forslag 36) 257 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen.  258 
 259 
Begrunnelse:  260 
Ved en skole eid av Bergen kommune er det avdekket en svært alvorlig sak med en elev som 261 
har blitt utsatt for grov rasisme gjennom flere år. Diskrimineringsnemnda har konkludert 262 
med at Bergen kommune ikke gjorde nok for å stanse rasismen som jenten ble utsatt for. 263 
Det er dessverre grunn til å frykte at det kan finnes flere alvorlige tilfeller av rasisme i skoler 264 
eid av Bergen kommune. Elevenes rett til et trygt og godt skolemiljø ble styrket gjennom 265 
revidering av Opplæringsloven i 2017. Dette underbygger behovet for en innsats mot 266 
krenkelser, rasisme og diskriminering. 267 
 268 

● Bystyregruppen bes om å vurdere å etablere et varslingssystem for krenkelser i 269 
henhold til Opplæringsloven §9 A. Bergen kommune må sikre at skolene har god nok 270 
kompetanse til å motvirke krenkelser og ekstremisme, og det bør vurderes om det 271 
skal utarbeides en egen plan for å fremme demokratiske verdier og motvirke 272 
ekstremisme og rasisme.  273 

 274 
 275 
 276 
R9 Finansieringsordning for skolene (ivaretar forslag 38) 277 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen.  278 
 279 
Begrunnelse: 280 
Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en mer fleksibel finansieringsordning av skolene i Bergen. Vi 281 
ønsker å gå bort fra finansieringsordningen som i stor grad baserer seg på 282 
stykkprisfinansiering som eneste ordning. Den nye finansieringsordning bør blant annet ta 283 
innover seg variasjoner mellom og forskjell på elevgruppene, psykososiale forhold, særlige 284 
utfordringer ved enkeltskoler og fysisk utforming. Finansieringsordningen bør også ta 285 
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innover seg at store deler av skolenes budsjetter i dag går til å oppfylle 286 
lærertetthetsnormen, og dermed gir mindre fleksibilitet knyttet til behovet for andre 287 
yrkesgrupper eller varierende behov. En omlegging av finansieringsordningen kan ha store 288 
økonomiske konsekvenser for Bergen kommune, og må ses i sammenheng med andre 289 
satsinger. Finansieringsordningen må vurderes i samråd med de ansattes organisasjoner. 290 
 291 

● Bystyregruppen bes vurdere å innføre en ny finansieringsordning for skolene. 292 
 293 
 294 
R10 Uten mat og drikke, duger helten ikke (ivaretar forslag 40, 42 og 77) 295 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen. 296 
 297 
Begrunnelse: 298 
God mat bidrar til bedre ernæring og bedre læring. En av fem elever ved videregående skole 299 
spiser ikke frokost, og en av ti spiser ikke lunsj. Arbeiderpartiet mener det trengs et stort, 300 
nasjonalt skolematløft til for elevene i både grunnskolen og den videregående skolen. 301 
 302 

● Arbeiderpartiet i Bergen mener et daglig skolemåltid må innføres for elever i 303 
grunnskolen og videregående skole, og at skolefrukten bør gjeninnføres i 304 
ungdomsskolen.  305 

 306 
 307 
R11 Demokrati og samhold (ivaretar forslag 72) 308 
Innstilling: Oversendes stortingsgruppen 309 
 310 
Begrunnelse: 311 
I en tid med globale epidemier, massemigrasjon, automatisering og andre hurtige 312 
teknologiske endringer, og klimaendringer, står samfunnet vårt står overfor store 313 
utfordringer med samhold og sosial bærekraft. Det krever ny kunnskap, ny medvirkning, ny 314 
bevissthet. Derfor trengs også forskningsløft for demokrati, medborgerlighet og en kritisk 315 
offentlighet, og en understøttelse av forskningsinstitusjonenes samfunnsoppgaver som 316 
vaktbikkjer og lærestoler i kunnskapssamfunnet. 317 
 318 

● Innføre et tverrfaglig løft for demokrati, medborgerskap og sosial bærekraft i 319 
utdanningssystemet: 320 
 321 

●  Prioritere mer av fellesskapets forskningsmidler til medborgerskap, integrering, 322 
språklig og historisk kunnskap og bevissthet. 323 
 324 

● Incentivere tettere bånd mellom ny forskning og undervisning i skoleverket, gjennom 325 
felles faglige arenaer, samt publikasjonsstøtte og fagfellevurdering av lærebøker. 326 
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 327 
● Satse mer på langsiktig forskning ved å trygge flere faste stillinger og 328 

rekrutteringsstillinger i disiplinfagene ved universitetene. 329 
 330 

● Styrke arbeidet med historiebevissthet, inkludering, samfunnsbygging og den norske 331 
modellen i skolen. 332 

 333 
 334 
 335 
R12 En inkluderende arbeidsgiverpolitikk (ivaretar forslag 84 og 85) 336 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen og stortingsgruppen.  337 

Bergen Kommune har gjennom flere oppslag blitt avslørt for å ha betalt sine medarbeidere 338 
for lite lønn gjennom en årrekke. Felles for disse medarbeiderne er at de har utenlandsk 339 
opprinnelse og at de enten ikke har forstått hvilken dokumentasjon de skal levere, eller at 340 
dokumentasjonen ikke er godkjent. Flere har ikke vært igjennom vanlig rekrutteringsprosess 341 
i kommunen og fått jobb via telefon. Felles for mange er at de har begynt i 342 
vikariatkontrakter uten å ha hatt intervjuer og info om hva som kan gi de rett lønn og 343 
innlevering av attester. Ansatte har hatt manglende lese- og skrive ferdigheter på norsk, og 344 
etter vår oppfatning blitt diskriminert på lønn og arbeidsvilkår i Bergen kommune. I 345 
retningslinjene for innplassering i Bergen Kommune står det at dokumentasjon må være 346 
oversatt til norsk av godkjent translatør. Engelsk attester blir godkjent også. Fagbevegelsens 347 
partilag mener dette er et urimelig krav som fører til stor forskjell i avlønning til utenlandske 348 
og norske arbeidstakere. Translatør-tjenester koster også uforholdsmessig mye for en 349 
arbeidstaker på minstelønn. NOKUT er en ordning for godkjenning av utenlandsk utdanning. 350 
Det bør vurderes om det skal opprettes lignende system for godkjenning av utenlandsk 351 
arbeidserfaring. Saken om underbetalte renholdere i Bergen kommune illustrerer også 352 
behovet for å øke kompetansen blant alle med personalansvar og med tillitsverv, sånn at 353 
disse sakene kan identifiseres tidlig og at systematisk diskriminering slås ned på. Etnisk 354 
likestilling (og seksuell trakassering) bør inn i forskrift til AML, slik at dette inkluderes i 355 
vernearbeidet når tillitsvalgte og arbeidsgiver driver med risikokartlegging ifm HMS-356 
arbeidet. 357 

 358 
● Myndighetene må legge til rette for at arbeidstakere på en enklere måte og til en 359 

mindre kostnad skal kunne få sine attester oversatt til godkjent språk for å sikre 360 
riktig innplassering av lønn ved arbeid i det offentlige. 361 

● Alle med personalansvar og tillitsverv i det offentlige må gis kompetanse på 362 
diskriminering, og punkter om etnisk diskriminering må inn i forskrift til AML. 363 

 364 
 365 
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 366 
R13 Nå er det arbeidsfolk sin tur (ivaretar forslag 87, 91 og 92) 367 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  368 

Vi har vært gjennom et av de mørkeste årene i norsk arbeidsliv i nyere tid. Vi har sett i 369 
denne tiden verdien av en velfungerende velferdsstat og trepartsmodell, som er blitt 370 
respektert. Vi har også i denne tid fått se hva som skjer når beredskapen settes på prøve og 371 
når vi har en regjering som lytter mer til arbeidsgiverne enn til arbeidsfolk. Sett i 372 
sammenheng med regjeringens dårlige politikk har den satt oss i dårligere stand til å 373 
håndtere pandemien som har rammet oss. 374 

Regjeringens ABE-reform har sørget for en flat nedbygging av etatene og dårligere 375 
forvaltning. Disse ostehøvelkuttene og regjeringens sentraliseringsiver har også 376 
konsekvenser Arbeidstilsynet har blitt kuttet, økokrim likeledes. Sammen med færre 377 
domstoler og en forfeilet nærpolitireform legger det til rette for utnyttelse av arbeidstakere 378 
og kriminalitet. Det er arbeidsfolk som betaler prisen for regjeringens kutt. Flere 379 
voldshendelser i fengslene. Manglende beredskapssatsning ved kriser. Færre politi i 380 
distriktet. Kutt til heimevern. Færre årsverk i FHI. Denne regjeringen har hakket løs på 381 
grunnmuren i den norske modellen, ved å sentralisere og underfinansiere velferdsstatens 382 
tjenester. 383 

Denne krisen har kostet mye for vanlige folk. Flere opplever utenforskapet, færre får 384 
rettigheter i sikkerhetsnettet vårt. Vi må lære av krisen og sikre at velferdsstaten fanger opp 385 
alle de som faller utenfor og står uten midler å leve for. 386 

2021 er det stortingsvalg. Da går vi til valg på en regjering som vil sette arbeidsfolk først. Da 387 
kommer jobben med å bygge opp det vi har mistet under pandemien. Det skal heldigvis 388 
gjøres med en regjering som setter vanlige folk først. Det vil ikke være arbeidsgiverne og 389 
kapitaleierne som får diktere et nytt Norge. Vi vil rydde opp etter 8 år med borgerlig rot. De 390 
store pengene skal brukes på de store oppgavene. 391 

Regjeringsstyrt skatteunndrag for de rikeste skal stanses. Nå skal alle være med på 392 
spleiselaget. De med sterkest rygg skal ikke lenger få snike seg unna dugnaden. 393 
Arbeiderpartiet har en stolt historie med å bygge landet etter krigen. Høyrepartiene selger 394 
unna og øker ulikheten når de får makt. 395 

Nå er det arbeidsfolks tur. Nå skal vi igjen bygge landet og landet skal bygges for vanlige 396 
folk. De rikeste klarer seg uansett. 397 

● Arbeiderpartiet vil stanse ABE reformens underfinansiering av velferdsstaten, og gå i 398 
dialog med de ansattes fagorganisasjoner for å få en best mulig utvei for 399 
regjeringens negative reformer 400 
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● Arbeiderpartiet vil gå igjennom trygderettighetene og tette hull som gjør at borgere 401 
faller ut av velferdsstatens sikkerhetsnett 402 

● Arbeiderpartiet vil gå igjennom alle de store reformene som Solbergregjeringen har 403 
gjennomført, og i samarbeid med fagbevegelsen, forbedre de negative effektene 404 
reformene har hatt. Her må det være fokus på kvalitet på tjenester nært folk der de 405 
bor. 406 

● Arbeiderpartiet vil søke stortingsflertall for igjen å bygge landet etter den største 407 
krisen etter krigen. 408 

 409 
 410 
R14 Paradis Brannstasjon (ivaretar forslag 93 og 98) 411 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen  412 
 413 
Begrunnelse: 414 
Fana brannstasjon skal flyttas og brannstasjonen på Paradis står ledig for ny bruk. Det er eit 415 
mål om å opprette Paradis som lokalt sentrum. For å bygge og utvikle eit lokalsamfunn må 416 
folk kunne møtast, gjerne for å gjennomføre eit felles prosjekt. Til no har fokus vore 417 
fortetting av bustader og utviklinga er sterkt prega av kommersielle interesser. Svært mykje 418 
av etableringa er små bueiningar. Mange opplever utviklinga som ei belastning. Vi ser òg frå 419 
andre områder at ei slik utvikling kan føre til sosiale utfordringar. Der er fleire gode initiativ 420 
på Paradis frå folk som ynskjer å utvikle lokalsamfunnet sitt med sosiale møtestader, kultur, 421 
øvingslokale, atelier, kontordeling, delingsring og andre kollektive løysingar, men dei har 422 
ingen arena. Dette er viktig for å skape eit ekte lokalsamfunn og ikkje minst motverke 423 
einsemd. Klimaendringane krev òg meir bruk av kollektive løysingar. Folk på Paradis har no 424 
funne saman og ynskjer å jobbe mot eit godt sosialt mål. Dette er viktig å støtte opp om. Ein 425 
hyggeleg kaffikopp, den nye venen, kvistkuttaren og konfirmasjonslokalet bør ein i framtida 426 
kunne finne på grendahuset Samhald i gamle Fana brannstasjon. 427 
 428 

● Arbeiderpartet i Bergen ber bystyregruppa vurdere å legge til rette for at 429 
brannstasjonen på Paradis vert nytta som sosial møtestad og arena for kollektive 430 
initiativ for det nye lokalsenteret Paradis. Kollektive, sosiale og frivillige 431 
fellesskapsløysingar er noko Arbeidarpartiet støttar. 432 

 433 
 434 
 435 
R15 Trafikksikkerhet i Birkelundsbakken (ivaretar forslag 97) 436 
Innstilling: Vedtas, Oversendes fylkestingsgruppen 437 
 438 
Det er stort engasjement rundt trafikksikkerhet i Birkelundsbakken. Strekningen er 439 
ulykkesutsatt, har stor trafikkmengde og mangler gode kryssningsmuligheter.  440 
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 441 
● Arbeiderpartiet i Bergen ønsker å prioritere Birkelundsbakken ved bruk av 442 

trafikksikkerhetsmidler.  443 
 444 
R16 Diskriminerende praksis ved privatskoler (ivaretar forslag 16) 445 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen.  446 
 447 
Begrunnelse: 448 
Det er i dag kristne private grunn- og videregående skoler som mottar statstilskudd og 449 
samtidig ikke tilsetter lærere som lever i homofile samliv. Arbeiderpartiet i Bergen kan ikke 450 
støtte denne diskrimineringen, og mener derfor at bruk av kommunale midler ikke bør 451 
prioriteres som tilskudd til drift av slike skoler. Kommunenes budsjettmidler bør heretter 452 
benyttes til skoletilbud som kommunen selv har ansvar for. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker 453 
heller ikke å yte statstilskudd til skoler med diskriminerende praksis.  454 
 455 

● Arbeiderpartiet vil fjerne statsstøtten og kommunale tilskudd til privatskoler som 456 
stiller krav om samlivsform i ansettelsesprosesser.  457 
 458 

R17 Yrkesskadeerstatning ved korona (ivaretar forslag 83)  459 
Innstilling: Oversendes stortingsgruppen 460 
 461 
Begrunnelse: 462 
Godkjenning av yrkessykdom skjer kun dersom en kan bevise at sykdommen har oppstått i 463 
arbeid, på arbeidsstedet i  arbeidstiden. I tillegg må krav til arbeidsulykke eller yrkessykdom 464 
være oppfylt. Gjennom Forskrift om yrkessykdommer, klimasykdommer og epidemiske 465 
sykdommer fremkommer det eksempler på situasjoner som skal likestilles med yrkesskade. 466 
Her fremkommer det at arbeid i laboratorier med smittestoff omfattes av forskriften, 467 
dersom en ansatt smittes med det aktuelle smittestoffet vedkommende jobber med. I tillegg 468 
er ansatte ved legekontorer, sykehus, sosiale institusjoner og andre miljøer med særskilt 469 
smitte omfattet.  I tilfeller knyttet til korona vil likevel kun ansatte som får særlige 470 
komplikasjoner omfattes av ordningen, ettersom virussykdommer med luftsmitte ikke 471 
omfattes av forskriften. Arbeiderpartiet mener alle ansattgrupper som defineres som 472 
“samfunnskritisk personell”, og som forventes at utsetter seg selv for særlig smittefare i 473 
arbeidssituasjon, må omfattes av retten til yrkesskadeerstatning.  474 
 475 

● Reglene for yrkesskade i Folketrygdloven og Yrkesskadeloven må endres og 476 
tydeliggjøres slik at de som arbeider i politisk definerte «samfunnskritiske yrker» er 477 
dekket av ordningen under en pågående pandemi. 478 

 479 
 480 
R18 Energi og industri (Ivaretar forslag 59, 79 og 80)  481 



13 

Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen.  482 
Begrunnelse: 483 
Karbonfangst- og lagring, havvind og hydrogen (blå/grønn) er begynnelsen på klimaløsninger, som 484 
kan bli store nye næringer for nasjonen Norge. Her spiller olje- og gassnæringen samt 485 
leverandørindustrien, en viktig rolle. For å utvikle denne type tekniske løsninger, trenger denne 486 
eksisterende næringen forutsigbarhet for fremtiden.  487 
 488 
En annen viktig fremtidig næring, er mineralnæring. Både på land og på havbunnen. Man må se på å 489 
adaptere kunnskap og erfaring fra vår forvaltning av olje- og gass, i denne næringen. Man kan ikke 490 
tillate at mineralutvinning skjer uten forsvarlig forvaltning av fellesskapets arealer og naturressurser. 491 
Arbeiderpartiet har en klar forventning om at alle typer utvinning skal komme fellesskapet til gode. 492 
 493 
Arbeiderpartiet vil videreutvikle olje- og gassindustrien, med det formål å redusere statens risiko og 494 
nå klimamålene; samt gi aktører i olje- og gassnæringen den nødvendige forutsigbarhet de trenger. 495 
Det bør ikke være noen motsetninger mellom å videreutvikle olje- og gassindustrien, samtidig som 496 
man etablerer nye næringer som karbonfangst og -lagring, hydrogen, havvind, og mineralutvinning. 497 
Det er nettopp gjennom sektoroverskridende satsinger at det norske samfunnet og den norske 498 
industrien, kan lykkes i overgangen til fremtidens lavutslippsamfunn. 499 
 500 
Olje- og gassnæringen har i dag særskatt på over 50 % i tillegg til selskapsskatt. Dette tiltaket gjør at 501 
samfunnet aktivt deltar i satsingen på å fremskaffe de nødvendige prosjektmidlene som trengs, for å 502 
utvikle de nye grønnere løsningen som denne næringen kan utvikle.  Arbeiderpartiets oppgave er å 503 
drive sokkelinvesteringene i en grønnere retning, samtidig som man skaper en forutsigbarhet for de 504 
inntekter som denne næringen allerede genererer. 505 
 506 
For å gi rom for at fremtidens næringsutvikling er bærekraftig, både for samfunnet og industrien 507 
som en helhet, kan det være riktig se på en innretningen av skatteregimet. Arbeiderpartiet bør ta 508 
initiativ til en utredning som kan sikre forståelsen av fellesskapets risiko knyttet til olje og 509 
gassutvinning. Utredningen må se på om Petroleumsskatteregimet bør innrettes slik at fellesskapets 510 
risiko blir redusert; samtidig som man ivaretar industriens behov for forutsigbare rammebetingelser 511 
fremover i tid. Utredningen bør bygge på funnene i "NOU 2018:17 Klima og økonomi".  512 
 513 
 514 

● Arbeiderpartiet skal ta lederrollen i å utforme en grønnere energipolitikk for fremtiden. 515 
● Arbeiderpartiet ønsker en forsvarlig og miljøvennlig mineralutvinning, både på land og på 516 

havbunnen. Dette må sikres via revideringer av "Lov om mineralutvinning", og "Lov om 517 
havbunnsmineraler".  518 

● Arbeiderpartiet ønsker økt satsing på prosjekter hvor hydrogen og havvind fungerer som 519 
energibærer. 520 

● Arbeiderpartiet må ta initiativ til å utrede hvordan petroleumsskatteregime gradvis kan 521 
innrettes for å redusere statens risiko, samtidig som man gir aktørene i næringen den 522 
nødvendige forutsigbarhet de trenger 523 

 524 
R19 Bybanen (Ivaretar forslag 52) 525 
Innstilling: Vedtas, oversendes fylkestingsgruppen, stortingsgruppen og VAP 526 
 527 
Begrunnelse: 528 
Bybanen er Bergens viktigste samferdsels- og klimaprosjekt. For deler av byen har banen 529 
ført til en dramatisk forbedring i kollektivtilbudet. Med mer enn 18 millioner reiser i 530 
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normalåret har Bybanen nesten en firedel av kollektivreisene i Vestland fylke. Bybanen 531 
sparer veiareal, klimagassutslipp og køtid, og skaper byfornyelse og nye, samfunnsbyggende 532 
møtesteder.  533 
 534 

● Arbeiderpartiet i Bergen understreker at Bybanen til Åsane må sikres i kommende NTP, som 535 
det viktigste og mest kostnadseffektive, enkeltstående samferdselstiltaket i fylket. 536 
Bompenger er ikke en økonomisk bærekraftig finansieringskilde, og derfor må det sikres økt 537 
statlig andel. 538 

 539 
R20 - Klimagassregnskap (ivaretar forslag 67) 540 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen. 541 
 542 
Begrunnelse: 543 
Norge eksporterer i dag store deler av sitt karbonutslipp til andre deler av verden. Store 544 
deler av de varene Norge forbruker er produsert i andre land. Dette er ofte fordi lavere 545 
lønninger og lave fraktkostnader gjør varene billigere, men også fordi andre land stiller 546 
andre krav til utslipp av karbon og andre typer utslipp og miljøpåvirkninger. Disse utslippene 547 
blir ikke tatt med i Norske utslippsregnskap. Dette har ført til at karbonutslippet til det 548 
norske forbrukersamfunnet ikke synliggjøres, og vi har et skjevt bilde av hvor stort økologisk 549 
avtrykk vi faktisk har på kloden. 550 
 551 
For å kunne innfri Parisavtalen må Norges utslipp av CO2-ekvivalenter kategoriseres ut fra 552 
GHG-protokollen. GHG-protokollen er den mest brukte og anerkjente standarden for 553 
rapportering av klimagassutslipp. Arbeiderpartiet i Bergen mener et bedre karbonregnskap 554 
vil kunne bidra til bevisstgjøring rundt hvilke importvarer som har høye klimagassutslipp.  555 
 556 
Et eksempel på et godt system for klimagassregnskap er CDP (tidligere Carbon Disclosure 557 
Project). CDP er en global veldedighetsorganisasjon som samler inn utslippsdata fra byer, 558 
regioner, selskaper og organisasjoner fra hele verden. Bakgrunnen for opprettelsen av CDP 559 
er å øke kunnskapen om vår faktiske påvirkning på klima og ytre miljø. All data som 560 
rapporteres følger prinsipper for sporbarhet og skal være i henhold til GHG-protokollen. 561 
Initiativet er transparent og har siden 2012 vært registrert i EUs Transparency Register.  562 
 563 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil ta initiativ til et reelt karbonregnskap for det norske 564 
samfunnet, og vurdere innføring av en klimaavgift å på varer importert til Norge. 565 
Avgiften må baseres på objektive kriterier som klassifiserer klimaavtrykket under 566 
produksjon av varen. 567 

 568 
R21 - Svalbard (Ivaretar forslag 50) 569 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  570 
 571 
Begrunnelse: 572 
Svalbard merker klimaendringene raskest. Middeltemperaturen har økt med + 0,22 grader 573 
per tiår fra 1912 til 2007. Økningen er nesten tre ganger så stor som langtidstrenden for 574 
global middeltemperatur, og stor i forhold til norske fastland. Det er derfor viktig å erstatte 575 
dagens kullkraftverk, men også styrke klimaforskningsmiljøet på Svalbard. Kullkraftverket i 576 
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Longyearbyen slipper ut like mye CO2 som 40.000 bensinbiler og sørger for strøm og varme 577 
for de vel 2300 menneskene som bor der. Bare i 2019 var utslippene på 78 000 tonn CO2- 578 
ekvivalenter. Lokalstyrelederen har gått i front for å erstatte kullkraft med mer miljøvennlig 579 
teknologi senest i 2023. Svalbard har stor geopolitisk betydning. Svalbardtraktaten var 100 580 
år i 2020. Å sikre norsk tilstedeværelse på Svalbard er viktig. Nord-Øst passasjen vil medføre 581 
at Svalbard sin strategiske posisjon blir enda viktigere. Tilstedeværelse forankres best ved 582 
langsiktig aktivitet. Fornybar energiproduksjon fra geotermiske kilder eller utnyttelse av 583 
andre geografisk betingede energikilder vil sikre slik aktivitet.  584 
 585 

● AP vil framskynde overgangen til fornybar energiproduksjon og -forsyning av 586 
Svalbardsamfunnet. Longyearbyen bør blir en pilot for nullutslippsteknologi til 587 
erstatning for dagens kullkraftverk. Samtidig skal området ha nok kapasitet på 588 
fornybar kraft til etablering av ny virksomhet og samtidig ha nok kapasitet på 589 
fornybar kraft til etablering av ny virksomhet inklusiv krav om nullutslipp til cruise.  590 

 591 
● Styrke klimaforskningsmiljøet og forsterke et tverrfaglig fagmiljø på Svalbard for å 592 

sikre sammenhengen mellom klimaforskning, polar politikkutforming, fornybar 593 
energiproduksjon og ivaretakelse av verdifulle naturressurser og -landskap og 594 
kulturminner.  595 

 596 
Oversikt over innkomne forslag og innstilling: 597 
 598 
Forslag 1 599 
Innstilling: Foreslås avvist til fordel for forslag 66.  600 
 601 
Forslag 2  602 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen og årsmøtet til VAP.  603 
 604 
Begrunnelse: 605 
Arbeiderpartiet bør stå for en rettferdig og konsekvent flyktningepolitikk. Vi har et solidarisk 606 
ansvar overfor mennesker på flukt og belastningen andre europeiske land opplever på 607 
grunn av et dysfunksjonelt samarbeid om flyktninger i EU.Begrensning som foreslås i retten 608 
til familiegjenforening kan bryte med menneskerettighetene. I august sendte regjeringen 609 
forslag til beredskapshjemmet ved økte asylankomster på høring. Personer som har krav på 610 
beskyttelse etter andre menneskerettskonvensjoner enn Flyktningkonvensjonen skal ifølge 611 
forslaget få en egen status, subsidiær beskyttelse, med to års utsatt rett til 612 
familiegjenforening. Utlendingsdirektoratet (UDI) skrev i sitt høringssvar at dette i den 613 
enkelte sak kan bryte menneskerettighetene. Den svenske Migrationsöverdomstolen 614 
konkluderte at det var et brudd på Den europeiske menneskerettskonvensjonen å nekte en 615 
syrisk gutt med subsidiær beskyttelse å bli gjenforent med sine foreldre. Den europeiske 616 
menneskerettsdomstolen har til behandling en sak om den danske bestemmelsen om at 617 
personer med subsidiær beskyttelse må vente i tre år før familiemedlemmer kan søke om 618 
gjenforening. FNs høykommissær for flyktninger (UNHCR) understreker at barns rett til 619 
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familieliv ifølge barnekonvensjonen er særlig beskyttet, og at å utsette retten til 620 
familiegjenforening vil være i strid med regional og internasjonal lov. 621 
 622 
Arbeiderpartiet vil: 623 

● Sørge for at alle flyktninger som oppholder seg i Norge, har rett til nødvendig 624 
helsehjelp.  625 

● Ha som utgangspunkt at Norge skal være en del av en eventuell avtale i EU om en 626 
byrdefordelingsmekanisme som innebærer at asylinnvandringen fordeles bedre 627 
mellom land i Europa og sikrer rettssikkerhet for asylsøkerne.   628 

● At FNs høykommissær for flyktninger sine anbefalinger skal være minimum for norsk 629 
flyktning- og asylpolitikk.  630 

● Prioritere barnefamilier og personer med funksjonsnedsettelser gjennom 631 
kvoteflyktningordningen.  632 

 633 
Forslag 3  634 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag 22.  635 
 636 
Forslag 4 637 
Innstilling: Foreslås avvist.  638 
Begrunnelse: Redaksjonskomiteen vil heller jobbe for flere praksisplasser, fremfor å opprette 639 
et eget arbeidsmarked for studenter med lavere lønn og løsere tilknytning til arbeidslivet. 640 
 641 
Forslag 5 642 
Innstilling: Avvises, blir ivaretatt i forslag R1 Psykisk helse.  643 
 644 
Forslag 6 645 
Innstilling: DISSENS  646 
Flertallet i redaksjonskomiteen, bestående av: Andreas, Arne, Geir, Einar, Jette, Sivert, 647 
Birgitte, Henrik ønsker å avvise hele forslaget.  648 
 649 
Mindretallet i redaksjonskomiteen, bestående av: Linn, Mari, Even og Hilde ønsker å avvikle 650 
BSU og vil erstatte forslag 6 med følgende: 651 
   652 
Boligmarkedet blir stadig mer krevende for unge. Å eie egen bolig er en stor økonomisk 653 
sikkerhet. Det er fellesskapets plikt å stille opp for å sikre alle muligheten til et tak over 654 
hodet og en seng å sove på. For Arbeiderpartiet er det viktig å hjelpe unge med behov for 655 
bistand inn på boligmarkedet. BSU-ordningen Slik ordningen fungerer i dag kan man hvert år 656 
få 5 500 kr i årlig skattefradrag hvis man sparer 27 500 kr i året. Man kan maks spare 657 
300.000 kroner. For å kvalifisere til skattefradrag må man ha en skattbar inntekt og være fylt 658 
17 år. 659 
 660 



17 

BSU-ordningen innebærer en premiering av unge som har råd og anledning til å spare. Det 661 
er også en subsidiering av personer som allerede eier bolig. Tall fra 2017 (SSB) indikerer at 4 662 
av 10 personer med BSU eier egen bolig, og i lang tid har også denne gruppen fått de årlige 663 
skattefordelene. Disse fjernes nå av regjeringen. I følge SSB er det ungdommer i den høyeste 664 
inntektsklassen som i størst grad “fyller opp” BSUen sin hvert år.   665 
 666 
Arbeiderpartiet i Bergen mener vi trenger en ny boligpolitikk for fremtiden. Den må 667 
innebære gode, tilgjengelige ordninger for unge som har vansker med å komme inn på 668 
boligmarkedet. Løsningene kan blant annet være en utvidelse av husbankens mandat, slik at 669 
de kan yte startlån til unge førstegangsetablerere og flere leie til eie-prosjekter. Det er feil 670 
prioritering å bruke 1,3 mrd (SSB, 2017) årlig på skattefordeler til unge som tjener nok til å 671 
kunne spare nesten 30 000 kroner årlig. 672 
 673 
 674 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil avskaffe BSU-ordningen og prioritere mer treffsikre 675 
ordninger for å få unge inn på boligmarkedet 676 

 677 
Forslag 7 678 
Innstilling: Foreslås avvist.  679 
Begrunnelse: Redaksjonskomiteen mener løsningen på utfordringen er å ansvarliggjøre 680 
vegmyndighetene. 681 
 682 
Forslag 8 683 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen.  684 
 685 
Begrunnelse: 686 
Av barn i Norge som vokser opp i familier med vedvarende lav inntekt står 1 av 3 uten 687 
deltagelse i organisert fritidsaktivitet. Det betyr at de ikke deltar på den samme sosiale 688 
arenaen som barn de går på skole med. Deltagelse i fritidsaktiviteter er blant annet viktig for 689 
å forebygge utenforskap og å styrke psykisk og fysisk helse. Barn som har arenaer hvor de 690 
opplever tilhørighet og mestring opplever hverdagen som mer meningsfull og skoledagene 691 
som mer motiverende. Ved å sikre at alle barn har rett til å delta i minst en organisert 692 
fritidsaktivitet kan man forebygge skoletretthet, drop-out og generell utenforskap. 693 
Deltagelse i organisert fritidsaktivitet er også godt inkluderingsarbeid. Ved å sikre deltagelse 694 
for alle barn og unge i Norge og Bergen vil vi også være delaktige i å minske på det opplevde 695 
stigmaet rundt fattigdom og lav inntekt, både for barn og foreldre. Fritidserklæringen er 696 
vedtatt av regjeringen og de største barne- og ungdomsorganisasjonene i Norge, og er 697 
bygget på FNs konvensjon om barns rettigheter som sier at barn har rett til hvile og fritid og 698 
å delta i lek og fritidsaktiviteter som passer for barnets alder. Det viktig at arbeidet med 699 
fritidserklæringen blir lokalt i forankret, slik at frivillighet og kommunen sammen kan finne 700 
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gode løsninger for å forebygge utenforskap. Med en lokal fritidserklæring kan kommunen, 701 
lag og organisasjoner sammen finne de beste lokale løsningene. 702 
 703 

● Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en lokal fritidserklæring som utarbeides av 704 
politikere, offentlig forvaltning, lag, og organisasjoner i Bergen i fellesskap. Vi trenger 705 
en handlingsplan for å sikre at alle barn i Bergen har mulighet til å delta i minst en 706 
organisert fritidsaktivitet i sitt nærområde. 707 

 708 
Forslag 9 709 
Innstilling: Avvises, blir ivaretatt i forslag R2 Ungdomsskole og idrett i sentrum.  710 
 711 
Forslag 10 712 
Innstilling: Avvises, blir ivaretatt i forslag R3 Tannhelse.  713 
 714 
Forslag 11 715 
Innstilling: Avvises, blir ivaretatt i forslag R4 Papirløses rettigheter.  716 
 717 
Forslag 12 718 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen og stortingsgruppen.  719 
 720 
Begrunnelse: 721 
Økende nedbør fører til økt vann i vassdragene våre. I byer er vernesonene minsket med 722 
tanke på hvilke tiltak man kan gjøre, eller om man kan bygge i randsoner av vassdrag. 723 
Allikevel er det en rekke tiltak som kan gjøres for at man kan forhindre skader med tanke på 724 
flom. Regelverket her bør fornyes sett i lys at det blir villere og våtere vær. Å restaurere 725 
vassdrag blir stort sett gjort i kanalform. Dette vil gi lite flomdempende effekt. Å lage elver i 726 
svinger (meandrerende vassdrag) vil man bremse vannet i en mye større grad. Dette bør 727 
vurderes i bynære vassdrag som skal gjenåpnes. 728 
 729 
Arbeiderpartiet vil: 730 

● Vurdere utvidelse av vernesoner rundt vassdrag. Og skjerpe reglene for hvilke tiltak 731 
man gir dispensasjoner for i vernesonen.  732 

● Legge til punkter for vernetiltak som omhandler at man sikrer det biologiske 733 
mangfoldet også i vernesonen.  734 

● Vurdere hvilke flomdempende tiltak som kan skapes av å tilrettelegge for elver med 735 
svinger i byområder. 736 

 737 
Forslag 13 738 
Innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet til VAP. 739 
 740 
Begrunnelse: 741 
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Allmennhetens tilgang på fiske, den kulturelle arven og artene i seg selv er viktig å bevare. 742 
Tiltak i vassdragene våre kan hjelpe oss å holde bestander i live frem til truslene mot 743 
bestandene er borte. Miljødirektoratet har høsten 2020 lagt ut på høring en rekke vassdrag 744 
som de neste fem årene vil være stengt for fiske for allmennheten. Vi bør velge et vassdrag 745 
fra gamle Sogn og Fjordane og et fra Hordaland som kan brukes som forsøkselver for et 746 
virkelig krafttak for laks og sjøaure i vår region.  747 
 748 
 749 

● Jølstra i gamle Sogn og Fjordane og et av Hardangers stengte vassdrag bør vurderes 750 
som forsøksprosjekt for å tilbakeføre lakse og sjøaurestammer som er desimert. 751 
Dette er vassdrag som vil de neste 5 årene vil være stengt for fiske, da har man 752 
anledning til å gjøre omfattende tiltak i vassdragene. 753 

 754 
 755 
Forslag 14 756 
Innstilling: Avvises. 757 
Begrunnelse: Redaksjonskomiteen vil heller jobbe for flere praksisplasser, fremfor å opprette 758 
et eget arbeidsmarked for studenter med lavere lønn og løsere tilknytning til arbeidslivet. 759 
 760 
Forslag 15 761 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen.  762 
 763 

● Arbeiderpartiet i Bergen ønsker et bysamfunn der alle gis større muligheter til å delta 764 
i de demokratiske beslutningsprosessene, og vi gikk derfor til valg på å styrke 765 
lokaldemokratiet ved å gjeninnføre ordningen med bydelsutvalg i hver bydel. Det er 766 
nå tid for å prioritere og gjennomføre denne viktige reformen for nærdemokratiet i 767 
byen vår. 768 

 769 
Forslag 16  770 
Innstilling: Avvises, blir ivaretatt i forslag R16 Diskriminerende praksis ved privatskoler. 771 
 772 
Forslag 17  773 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag 2.  774 
 775 
Forslag 18  776 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R5 Utbygging på Helgeplasset.  777 
 778 
Forslag 19  779 
Innstilling: Avvises, allerede vedtatt politikk.  780 
 781 
Forslag 20 782 
Innstilling: Avvises. 783 
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Begrunnelse: Rett til permisjon ved syke nærstående slektninger følger av Arbeidsmiljøloven. 784 
Rett til lønn er en sak for partene i arbeidslivet, ettersom det i dag følger av tariffavtaler. 785 
 786 
Forslag 21 787 
Innstilling: DISSENS  788 
Ønsker å vedta forslaget: Linn, Hilde, Sivert, Einar, Arne, Mari, Birgitte,  789 
Ønsker å avvise forslaget: Andreas, Geir, Even, Jette, Henrik  790 
 791 
 792 
Begrunnelse: 793 
Det er i år 54 år siden Israel okkuperte Vestbredden etter 6-dagerskrigen i juni 1967. Det er 794 
vedtatt flere resolusjoner i FN’s sikkerhetsråd og generalforsmling som slår fast at denne 795 
okkupasjonen er folkerettsstridig. Den siste, resolusjon 2334, sier at koloniseringen må 796 
stanses. Likevel går koloniseringen ufortrødent videre. Mer enn 500 000 jødiske okkupanter 797 
er nå bosatt på Vestbredden. Situasjonen blei ytterligere forverra i fjor på grunn av USA’s 798 
såkalte fredsinitiativ ved å annektere 30 % av Vestbredden, den mest fruktbare delen av 799 
Vestbredden Norge har spilt en sentral rolle i denne konflikten i mange år, blant annet 800 
gjennom Oslo-avtalen. Vi ønsker å se på oss selv som en sterk forsvarer for folkerett, 801 
demokrati og menneskerettigheter. Fraværet av straffereaksjoner på Israels stadige, grove 802 
brudd på folkeretten og manglende respekt for internasjonal rett, undergraver selve 803 
betydningen av og hensikten med folkeretten. Undertegnede mener at vi må ty til mer 804 
drastiske tiltak for å få Israel til å følge internasjonale konvensjoner. Vi har før vedtatt 805 
boikott av varer og tjenester fra de okkuperte områder. Dette har ikke hatt noen effekt. 806 
Derfor er det nå på tide for Arbeiderpartiet å velge side i denne konflikten.  807 
 808 

● Arbeiderpartiet foreslår en full boikott av varer og tjenester fra hele Israel. 809 
 810 
Forslag 22 811 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen og årsmøtet til VAP. 812 
 813 
Begrunnelse: 814 
Norge har store ressurser i sine kyst- og havområder, som har betydelig potensiale for økt 815 
verdiskaping både innen eksisterende oppdrettsnæring og nye næringer. For vekst i 816 
oppdrettsnæringen er det behov for nye marine fôringredienser som er bærekraftige i 817 
produksjon og som sikrer god fiskehelse. Olje og protein fra planter, er mest brukt i fiskefôr i 818 
dag og legger beslag på verdifulle landområder og kan være et hinder for ny vekst i 819 
sjømatsektoren. Et av de viktigste bærekraftsmålene fra FN er å redusere sult i verden, noe 820 
som norsk kompetanse og teknologi kan bidra med dersom vi utnytter kunnskapen og 821 
realiserer den.  822 
 823 
 824 
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Arbeiderpartiet i Bergen vil:  825 
● Høste alternative marine ressurser og undersøke deres potensiale som mat og 826 

fôringredienser slik som som blant annet mesopelagisk fisk, tunikater, skjell og alger.  827 
● Styrke det internasjonale samarbeidet innen havforskning for å bidra til økt 828 

kunnskap om marine ressurser og matsikkerhet.  829 
● Bevilge midler til å intensivere omlegging for anlegg på land og lukkede anlegg i sjø. 830 

*Raskere behandlingstid for FoU-konsesjoner, samt at man vektlegger de forsøkene 831 
som vil prøve ut fullskalaproduksjon i landanlegg eller lukkede anlegg i sjø. 832 

 833 
Forslag 23 834 
Innstilling: Avvises. 835 
 Redaksjonskomiteen er bekymret for tilfanget på kommunale boliger. Derfor mener vi det 836 
først og fremst må bygges flere kommunale boliger - og sikre at disse er universelt utformet. 837 
 838 
Forslag 24 839 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag 5.  840 
 841 
Forslag 25 842 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R6 Levekårsområder Bergen. 843 
 844 
Forslag 26 845 
Innstilling: Avvises. 846 
Begrunnelse: Redaksjonskomiteen mener man heller bør bruke midler på forebyggende 847 
arbeid blant barn og unge. 848 
 849 
Forslag 27 850 
Innstilling: Vedtas, Oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen.  851 
 852 
Begrunnelse: 853 
Åsane Arbeiderparti ønsker bybanen velkommen til Åsane. Bybanen er en stor satsing på 854 
Åsane sin framtid, og det er viktig at valgene som tas i planleggingen står seg på lang sikt og 855 
støtter opp om de store ambisjonene til prosjektet. Bybanen er viktig av to grunner: Den 856 
gjør det mulig for mange flere å få hverdagen til å gå opp ved å reise kollektivt. Og den gir 857 
grunnlag for en byutvikling som lar framtidige generasjoner ta Åsane i bruk på en bedre 858 
måte. Men dette skjer ikke av seg selv – det trengs tydelig politisk vilje for å skape en 859 
vellykket bane som vil bli ønsket velkommen av folkene som skal bruke den. Bybanen vil gi 860 
en helt annen kapasitet og forutsigbarhet på strekningen fra Åsane til sentrum. Men folk i 861 
Åsane bor spredt, og mange er bekymret for at banen likevel skal gi et mindre effektivt 862 
kollektivtilbud totalt sett. Mange er også bekymret for mye venting i utrygge omgivelser på 863 
Åsane Terminal. Dette er bekymringer som må tas på største alvor, og som må gis gode og 864 
konkrete svar nå i planleggingsfasen. Løsningen ligger i at bybanen må ha god kobling 865 
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mellom ekspressbusser og et styrket lokalbussnett (ringbusser) på flest mulig stopp langs 866 
veien, ikke bare ved dagens terminal. Bybanen er også en byutviklingsmaskin som skal 867 
forme bydelen på nytt. Samtidig viser erfaringene fra andre bydeler at vi ikke skal være 868 
naive når det gjelder banens rolle i fremtidig utvikling. Det er et politisk ansvar å sørge for at 869 
utviklingen blir positiv. Løsningen ligger også på dette området i å føre en stødig og 870 
forutsigbar sosialdemokratisk politikk. Det krever tydelige avklaringer som står seg på sikt. 871 
Særlig er det viktig at utviklingen må ta vare på landskap og natur i Åsane. Planleggingen av 872 
banen må støtte opp om gode bomiljø, og de store byutviklingskreftene bybanen utløser må 873 
kanaliseres mot å reparere områder som i dag er sløst bort på asfalt.  874 
 875 
 876 
Arbeiderpartiet i Bergen heier bybanen fram, men forventer tydelig politisk prioritering av:  877 

● Trygge og tilgjengelige bybaneholdeplasser som skaper gode lokale knutepunkt med 878 
fleksibel overgang mellom bane og lokalbuss/ekspressbuss.  879 

● En positiv og forutsigbar utvikling i bydelen, der kommuneplanen fra 2019 ligger til 880 
grunn og landskaps- og naturverdier blir ivaretatt.  881 

● Styrking av busstilbudet internt i bydelen allerede nå, og utvikling av nye bussruter 882 
med bedre dekning på kryss og tvers.  883 

● At sykkelveiene langs bybanen skal gi trygge løsninger for barn og eldre. 884 
 885 
Forslag 28 886 
Innstilling: Vedtas, Oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen og stortingsgruppen og 887 
årsmøtet til VAP  888 
 889 
Begrunnelse: 890 
I år er det 30 år siden folk i nordre Åsane første gang aksjonerte i Steinestøveien. 891 
Nordhordlandsbruen åpnet i september 1994. Siden den gang har folk på Haukås, Hylkje, 892 
Hordvik og Breistein ventet på trygg vei mellom Åsane og broen. Ingen annen ve i Norge har 893 
høyere trafikk på så smal og ulykkesutsatt vegbane. E39 Vågsbotn - Klauvaneset har veldig 894 
lav standard, svært høye trafikktall og store køproblemer med fare for ulykker, og tap av liv 895 
og helse. Trafikken gjennom tunnelen i Vågsbotn er passert 25000 biler per døgn og den 896 
øker. Etter mye frem og tilbake gjennom årene er veien nå planlagt som en del av ringvei 897 
øst. Byrådsplattformen prioriterer nordre trasé som første strekning av ringveien, og det er 898 
nå satt i gang reguleringsarbeid. Samtidig avhenger framdriften i prosjektet av om det 899 
kommer med i Nasjonal transportplan som skal behandles i Stortinget våren 2021.  900 
 901 
 902 

● Arbeiderpartiet i Bergen understreker hvor avgjørende viktig det er at veien til 903 
Nordhordlandsbroen nå kommer med i NTP, og at den skal gå i tunnel. Det har nylig 904 
kommet frem at planleggingen av prosjektet er forsinket fra Vegvesenets side. Det 905 
kan ikke aksepteres at feil hos Vegvesenet skal ha konsekvenser for NTP-prosessen. 906 
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Ap i Bergen forventer at Vestland AP står fast ved og forsterker våre innspill til NTP 907 
og vil jobbe inn mot fylkeskommunen og sentrale parter for å sikre realisering i NTP i 908 
tråd med tidligere vedtak i Bergen kommune og Vestland fylkesting. 909 

 910 
Forslag 29 911 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen  912 
 913 
Begrunnelse: 914 
Arbeiderpartiet i Bergen etterlyser turløyper i byen vår. Bergen og Åsane har mange flotte 915 
turområder, men mye kan gjøres for å bedre tilgjengelighet og kjennskap til disse. I 916 
koronaperioden har mange søkt til nærnaturen sin og kanskje oppdaget nye turmuligheter 917 
de ikke har visst om. Noen steder bærer terrenget preg av at stor trafikk av turgåere gir 918 
slitasje. Lett vedlikehold og bygging av klopper har stor verdi, og kommunen bør søke 919 
samarbeid med frivillige og grunneiere om dette. Andre steder kan en turvei også ha flere 920 
formål. I sommer var det stort engasjement lokalt for å få til en turvei som vil gi mulighet for 921 
å ferdes til fots og på sykkel fra Toppe til Myrdal/Åsane sentrum. Turveien har en lang 922 
forhistorie og var vedtatt gjennomført i 2012, men på grunn av omprioritering ble det likevel 923 
ikke noe av. Det er lite som gjenstår for å gi en kobling hele veien mellom Toppe og Myrdal - 924 
ca. 1,5 km. Initiativtakerne lokalt viser til at barn og unge fra Toppe-området som skal bruke 925 
nye Åsane Arena her kan få mulighet til å bruke en god snarvei. Samtidig er ikke økt 926 
tilgjengelighet det samme som at det må lages brede grusveier i terrenget. Et svært godt 927 
eksempel på dette er kommunens jubileumssti som ble skiltet til 950-årsjubileet i 2020, og 928 
som har vært en stor suksess. Enkel skilting som viser vei for flere enn de som er 929 
lommekjent er noe det bør satses mer systematisk på, gjerne i samarbeid med turlaget eller 930 
andre. 931 
 932 
 933 

● Framdrift i arbeidet med oppfølging av vedtatt forvaltningsplan for byfjellene nord.  934 
● Konkretisering av planene om turvei rundt Langavatnet.  935 
● Gjennomføring av belysning på turveien på Hjortland.  936 
● Prioritering av den gjenstående delen av turveien mellom Toppe og Myrdal.  937 
● Satsning på skilting av enkle «tur- og kulturløyper» med utgangspunkt i de nye 938 

bybanestoppene, for å binde sammen nytt og gammelt i bydelen og styrke 939 
bydelsidentiteten. 940 

 941 
Forslag 30 942 
Innstilling: Oversendes styret i AiB.  943 
 944 

● Arbeiderpartiet i Bergen skal analysere nyliberalismen i Norge  945 
● Avklare hva som forstås med «nyliberalisme» med markedstenkning på stadig flere 946 

samfunnsområder? (også kalt «neoliberalisme»)  947 
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● Den nyliberalistisk «tredje vei» med «marked» på stadig flere samfunnsområder, ble 948 
innført med Stoltenberg1-Regjeringen. Dette styringsprinsippet er blitt videreutviklet 949 
av senere regjeringer, særlig Solberg-regjeringen. Det er nå nødvendig å undersøke 950 
konsekvensene av markeds-tenkningen.  951 

● Analysere hvordan samfunnet preges av nyliberalistisk organisering med markeder, 952 
konkurranse, privatisering, salg av fellesskapets ressurser, tilbaketrekking av staten, 953 
sentralisering, m.m. - Se på bl.a fiskeri, helse/sosialvesen, forsvar, matforsyning, 954 
strømforsyning, boligpolitikk, utdanning, transportsystemer.  955 

● Hvilke endringer i statens styring kan forklares med datateknologisk utvikling? 956 
Eksempel: Postarbeid krevde før 2 års postskole. Nå er denne kompetansen lagt inn i 957 
datasystem som betjenes av butikkansatte.  958 

● Hvilke endringer kan forklares med økt internasjonal handel og EØS?  959 
● Hva er sosialdemokratiets alternativer til dagens nyliberalistiske styring av 960 

samfunnet? 961 
 962 
Forslag 31 963 
Innstilling: DISSENS  964 
 965 
Flertallet, bestående av: Arne, Andreas, Sivert, Birgitte, Geir, Even ønsker å erstatte det 966 
opprinnelige forslaget med følgende:  967 
 968 
Begrunnelse: 969 
Vannkraft, vindkraft og noe solkraft vil være viktig for energiforsyningen i Norge mot 2050. 970 
Men alle tre energiteknologiene har begrensninger som følge av svært store naturinngrep 971 
som allerede er gjort i Norge. For fullelektrifisering av Norge i 2050, samt unngå å måtte 972 
importere strøm, viser prognoser forventet underskudd i strømproduksjonen. 973 
 974 
Ny teknologi kan gi grunnlag for å revurdere etablerte sannheter i energipolitikken. Flere har 975 
tatt til orde for et utslippsfritt thorium-basert kjernekraftverk. Både Sverige og Finland har 976 
stor og stabil strømforsyning fra kjernekraftverk, og Danmark diskuteres ny teknologi basert 977 
på thorium/flytende salt. Teknologien er i stadig utvikling, og Norge er et land som har alle 978 
forutsetninger for å kunne håndtere dette på en god og trygg måte.  979 
 980 
Sett opp mot målene i Parisavtalen er det viktig å få kunnskapsgrunnlag om alle energikilder. 981 
AP Bergen vil som ledd i dette heller ikke utelukke moderne thorium/flytende salt-982 
kjernekraft.. Begrunnelsen for, og risikoanalyser ved slik kjernekraftteknologi, må drøftes 983 
åpent. Norge bør samarbeide med  våre naboland i Norden for å kunne foreta en 984 
kunnskapsbasert vurdering av eventuelt kjøp av slik teknologi om noen år.  985 
 986 
Mindretallet, bestående av: Linn, Hilde, Mari, Henrik, Jette, Einar ønsker å avvise det 987 
opprinnelige forslaget med følgende:  988 
 989 
Begrunnelse 990 
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For å nå målene i Parisavtalen må det store endringer til og en av sektorene som vil spille en 991 
avgjørende rolle er energisektoren. Norge må ta en ledende rolle i forskning og utvikling på 992 
de områdene vi har gode forutsetninger for å bidra til reduksjon i klimagasser. Dette er: 993 
vann, vindkraft til havs, sol, batteriteknologi og ikke minst karbonfangst og lagring.   994 
 995 
Selv om Norge har hatt noe forskning på atomkraft er ikke dette noe vi er ledende på eller 996 
har drevet kommersielt. Historisk har det i tillegg vært stor risiko forbundet med kjernekraft. 997 
 998 

● Arbeiderpartiet i Bergen mener Norge må videreutvikle de energiformene- og 999 
kildene hvor vi kan bidra til reduksjon i klimagassutslipp. Thorium bør ikke være et 1000 
eksempel på dette. 1001 

 1002 
Forslag 32 1003 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R7 Flerbrukshall på Mjølkeråen 1004 
 1005 
Forslag 33 1006 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen 1007 
 1008 
Begrunnelse: 1009 
Åstveitskogen i Åsane Det finnes mange skjulte perler i Åsane og Åstvietskogen er en av 1010 
dem. Det er et stort og flott område for tur og friluftsaktiviteter for folk i alle aldre. Her kan 1011 
mange finne mange veier og stier rundt vannet, områder for camping eller bare som 1012 
fremkomstvei. Men det kan være vanskelig å finne frem om man ikke er kjent. Å sette opp 1013 
merkede skilt som viser vei til andre deler av Åsane eller skiltede turveier vil kunne gi en 1014 
bedre utnyttelse av skogen samt øke interessen for hele Åsane. Her finnes også områder 1015 
hvor det kan settes opp aktiviteter for barn som kan leke i skogen i timesvis.  1016 
 1017 

● Kommunen bør sørge for informasjonstavler og skilting til Åstveitskogen slik at enda 1018 
flere kan få glede av området.  1019 

 1020 
 1021 
Forslag 34 1022 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen 1023 
 1024 
Begrunnelse: 1025 
C- tomten i Åsane er en tomt som har stått brakk i altfor mange år. Åsane er en bydel som 1026 
ofte blir assosiert med asfaltjungel og kjøpesentre. Da Bergen kommune kjøpte opp de siste 1027 
20% av tomten i 2020 er det på høy tid at denne tomten blir utnyttet til et fornuftig formål. 1028 
Med sine 40 mål kan tomten benyttes til en bydelspark med bl.a. aktivitetstilbud for barn og 1029 
unge, og det vil det kunne gi en merverdi til hele lokalsamfunnet. Det vil også kunne bidra til 1030 
at Åsane blir et mer attraktivt sted å bo. Planer for C- tomten kan spores tilbake helt til 1031 
1993, når kommunen nå eier hele området er det på høy tid det blir gjort noe med den. 1032 
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 1033 
● Kommunen bør som eier av C-tomten raskt sørge for at den blir tatt i bruk som 1034 

bydelspark, gjerne med midlertidige tilbud fram til endelig regulering er vedtatt.  1035 
 1036 
Forslag 35 1037 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag 60.  1038 
 1039 
Forslag 36 1040 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R8 Arbeid mot krenkelser i bergensskolen 1041 
 1042 
Forslag 37 1043 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R2 Ungdomsskole og idrett i sentrum  1044 
 1045 
Forslag 38 1046 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R9 Finansieringsordning for skolene  1047 
 1048 
Forslag 39 1049 
Innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet til VAP  1050 
 1051 
Begrunnelse: 1052 
Mange elever i med annet morsmål enn norsk faller fra i videregående skole. Grunnen er at 1053 
de mangler et godt nok fundament i sitt morsmål. For å forstå norsk på et litt avansert nivå 1054 
trenger man et solid fundament i morsmålet. Det er særlig forståelsen av abstrakte 1055 
begreper som blir mangelfull. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at man går tilbake til den 1056 
ordningen som ble avsluttet på starten av 2000-tallet, gjaldt til midt på 1990-tallet, dvs. at 1057 
man gir morsmålsopplæring i morsmålet og ikke bare på morsmålet. Opplæring på 1058 
morsmålet er en god støtte for elevene for å forstå andre fag, men den må ikke gå på 1059 
bekostning av morsmålsopplæringen.  1060 
 1061 

● Arbeiderpartiet i Bergen foreslår at man gjeninnfører opplæring i morsmålet.  1062 
 1063 

 1064 
Forslag 40 1065 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R10 Uten mat og drikke, duger helten ikke.  1066 
 1067 
Forslag 41 1068 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R10 Uten mat og drikke, duger helten ikke. 1069 
 1070 
Forslag 42 1071 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R10 Uten mat og drikke, duger helten ikke. 1072 
 1073 
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Forslag 43 1074 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R3 Tannhelse.  1075 
 1076 
Forslag 44 1077 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen 1078 
 1079 
Et godt barnehagetilbud er viktig for barns utvikling og gir trygghet for foreldre. Kvalitet og 1080 
mangfold er like viktig i barnehagesektoren som andre deler av det offentlige 1081 
tjenestetilbudet. Finansiering av private barnehager har vært en utfordring i mange år. Det 1082 
er provoserende når stadig flere private barnehageinvestorer blir millionærer basert på 1083 
offentlige midler som skal gå til barns beste. Kommunene mangler også gode verktøy for å 1084 
utvikle tilbudet, samtidig som de sitter med ansvaret når private barnehager avvikler eller 1085 
går konkurs. Mangfoldet blir også redusert gjennom profittmotiverte oppkjøp. I 1086 
Velferdstjenesteutvalget sin innstilling i NOU 2020:13 ble det anbefalt fire velbegrunnede 1087 
forslag for barnehagesektoren, som Arbeiderpartiet bør innføre. 1088 
 1089 

●   Det innføres krav om at hver barnehage skal være organisert som eget rettssubjekt 1090 
med forbud om annen virksomhet i samme rettssubjekt  1091 

● Kommunene overtar finansieringsansvaret for private barnehager, og frihet til å 1092 
velge en annen finansieringsform enn tilskudd. Det innbefatter at barnehagelovens 1093 
bestemmelse om likeverdig behandling av private barnehager opphører.  1094 

● Finansieringsforpliktelsen i barnehageloven presiseres til å følge budsjettåret, dvs i 1095 
ett år.  1096 

●  Det bør vurderes om gevinsten fra salg av barnehageeiendom må anses som ulovlig 1097 
offentlig statsstøtte til en kommersiell eiendomsvirksomhet. 1098 

 1099 
 1100 
Forslag 45 1101 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1102 
 1103 
Begrunnelse: 1104 
For å ha tilstrekkelig antall leger til helsetjenestene, er Norge i dag avhengig av at mange 1105 
ungdommer velger å ta medisinutdanning i utlandet. Studenttall for de siste studieårene 1106 
viser at nær 47 % av alle norske medisinstudenter nå studerer i utlandet. 2 av 3 studerer i 1107 
Polen, Ungarn og Slovakia, og da ofte på engelskspråklige studier, uten pasientkontakt og 1108 
med lite vekt på allmennmedisin og forebyggende medisin. Grimstad-utvalget anbefaler at 1109 
vi i Norge på kort sikt bør rigge oss for å utdanne 80 % av de legene vi trenger selv, 1110 
tilsvarende totalt 1076 studieplasser. Det innebærer en økning med 440 studieplasser, som 1111 
et tillegg til dagens 636 studieplasser. Mer enn 80% av helsetjenestene skjer i primærhelse. 1112 
Det er utfordrende å rekruttere fastleger. Det er derfor viktig at medisinutdanningen både i 1113 
innhold og organisering tar høyde for å bedre rekruttering av fastleger i hele landet. 1114 
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Praksistilskuddet bør følge studentene og ikke bare spesialisthelsetjenesten som i dag. I 1115 
tillegg har Universitet i Bergen utviklet «Vestlandslegen», der de tre første årene av 1116 
medisinutdanningen skal være på universitetet mens de siste tre årene vil være 1117 
desentralisert og foregå i tilknytning til de ulike sykehusene i Helse-Vest i samarbeid med 1118 
primærhelsetjenesten (Vestlandsmodellen). Norge har i dag fire medisinske fakultet: 1119 
Tromsø, Trondheim, Bergen og Oslo. Ett i hver helseregion. Universitet i Stavanger ønsker å 1120 
etablere et eget medisinsk fakultet. Det vil svekke alle de medisinske utdannings og 1121 
forskningsmiljø utenom Oslo og dermed også svekke rekruttering og kvaliteten på 1122 
helsetilbudet. Tromsø er mest utsatt, men det vil også undergrave «Vestlandsmodellen». 1123 
Flertall i styret i Helse-Vest er for Vestlandslegen og Rogaland er splittet. Haugalandet 1124 
ønsker Vestlandsmodellen. 1125 
 1126 
 1127 

●  Øke antall studieplasser i medisin med 440 plasser slik at vi kan utdanne selv 80% av 1128 
legene vi trenger for å nå våre nasjonale vedtatte helsepolitiske målsettinger.  1129 

● Praksisstøtten må følge medisinstudentene for at praksis i primærhelse blir 1130 
likeverdig med spesialisthelse.  1131 

●  Vestlandslegemodellen må gjennomføres for å sikre et godt kvalitativt helsetilbud til 1132 
hele Vestlandet.  1133 

●  Beholde 4 medisinske utdanningsinstitusjoner i Norge hvor bare UiB tildeler cand. 1134 
med. grad i Vest. 1135 

 1136 
Forslag 46 1137 
Dissens 1138 
Ønsker å vedta forslaget: Linn, Mari, Sivert, Hilde 1139 
Ønsker å avvise forslaget: Jette, Birgitte, Andreas, Henrik, Arne, Geir, Einar  1140 
 1141 
 Olje/gass-industrien har vært et fantastisk eventyr for Norge, men det globale fokuset på å 1142 
komme vekk fra fossil energi gjør det nødvendig med en strategi for en god avslutning og en 1143 
overgang til en fossilfri tidsalder. Å avslutte igangsatte oljefelt før de har nådd sin 1144 
økonomiske og tekniske levetid er en kostbar strategi. Et bedre styringsverktøy vil være å 1145 
unnlate å ta i bruk en del nye områder. Lofoten/Vesterålen/Senja er områder av svært stor 1146 
betydning for fiskeressursene, og det er et utbredt ønske å skjerme disse områdene på 1147 
permanent basis. Et annet område som peker seg ut for å unntas fra oljevirksomhet er det 1148 
nordlige Barentshavet – i praksis Svalbardsonen. I tillegg til miljøhensynet kommer her det 1149 
geopolitiske aspektet. Svalbardtraktaten er under press. Norge – så vel som det polare 1150 
miljøet - har sterk interesse av å unngå et kappløp for oljeaktivitet mellom flere nasjoner i 1151 
Svalbardsonen. Om Norge avstår fra oljeleting her, blir det langt lettere å unngå et slikt 1152 
kappløp.  1153 
 1154 
 1155 

● Svalbardsonen skjermes for oljeaktivitet, sammen med Lofoten/Vesterålen/Senja, på 1156 
permanent basis.  1157 
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 1158 
 1159 
Forslag 47 1160 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1161 
 1162 
Begrunnelse: 1163 
I følge SSB står den norske bygningsmassen for 42 prosent av energibruken i Norge, når man 1164 
regner med aktivitetene i bygningene. Stortinget har vedtatt en målsetting om 1165 
energieffektivisering på 10TWh, men regjeringen har ikke fulgt med konkrete tiltak og bygg 1166 
blir i liten grad omtalt i klimasammenheng. Det er viktig å få folk med på omstilling til et 1167 
lavutslippssamfunn. Energisparing er eksempel på konkrete tiltak der folk vil oppleve positiv 1168 
effekt. Mange borettslag er bygget på 50-60-tallet og trenger rehabilitering. Styrelederne 1169 
blir ofte målt på å holde kostnadene nede. Det er behov for å utvikle verktøy for 1170 
bærekraftige vedlikeholdsplaner tilpasset borettslag, og støtteordninger for rehabilitering av 1171 
borettslag for bedre energiløsninger. Slik aktivitet vil også bidra til sysselsetting. Teknologien 1172 
for smart bruk av energi er utviklet, men må bli langt mer brukervennlige. Regelverket bør 1173 
også stimulere til å ta i bruk tak, husvegger og andre deler av bygget til alternative fornybare 1174 
energiproduksjon, som solcelle, varmepumper men også bruk av spillvarme fra industri og 1175 
biogass fra avfall.  1176 
 1177 
 1178 

● Det utarbeides en egen handlingsplan for energisparing i borettslag og sameier, med 1179 
tilpassede insentiver og egne midler under Enova. 1180 

 1181 
Forslag 48 1182 
Innstilling: Oversendes styret i AiB. 1183 
 1184 
Forslag 49 1185 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1186 
 1187 
Begrunnelse:  1188 
Studenter er spesielt rammet av korona. Undervisningen er i hovedsak blitt nettbasert. Det 1189 
har vært begrenset mulighet for kollokvier og etablere gode læringsarenaer. Det har vært 1190 
særdeles utfordrende for første års studenter. 7 av 10 studenter er avhengig av 1191 
deltidsjobber for å få endene til å møtes, og de fleste jobbene forsvant med 1192 
koronainnstramminger. Det øker de sosiale forskjellene. Mange studenter sliter med 1193 
økonomi, motivasjon og ensomhet. Det må settes inn tiltak som får flest mulig til å fullføre 1194 
utdanningen. Vi må ikke risikere å miste en generasjon som vi vil trenge i arbeidslivet 1195 
fremover.  1196 
 1197 
 1198 

●  Studenter må få dagpengerettigheter under permittering.  1199 
● Studenter må få økte rammer med lån og stipend ved tap av inntekt. 1200 
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● Studenter bør få omgjort en andel av det siste års lån til stipend. 1201 
●  Velferdstilbudet til studentene må styrkes.  1202 
● Tiltak må settes inn med studiehjelp/mentorer slik at studenter ikke faller ut av 1203 

studieløpet 1204 
 1205 
Forslag 50 1206 
Innstilling: Avvises til fordel for R21 - Svalbard 1207 
 1208 
Forslag 51 1209 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen  1210 
Begrunnelse: 1211 
I gjeldende skolebruksplan for Bergen 2016-2030 er det gjort følgende vedtak vedrørende 1212 
Ytre Arna Skule: Ytre Arna skule rehabiliteres med svømmebasseng og nærmiljøfunksjon. 1213 
Det forventes at skolen kan rehabiliteres fra høsten 2020, når skolen kan få tilgang til 1214 
avlastningsarealer på egnet tomt i Arna bydel etter Garnes ungdomsskule. Som kjent er det 1215 
av ulike årsaker blitt utsettelse i bygging av ny Garnes Ungdomskule, og derfor blir 1216 
erstatningslokalene til elevene fra Ytre Arna forsinket. Det har nå oppstått en ny diskusjon 1217 
om opprusting av Ytre Arna Skule, versus det å bygge ny skole ved Arna Stadion. Vi frykter at 1218 
en evt. ny skole ved Arna Stadion vil forsinke prosessen vedr. skolebygg i Ytre Arna.  1219 
 1220 

● Arbeiderpartiet i Bergen mener dette er uakseptabelt og vil henstille til Bystyret i 1221 
Bergen om å stå på det vedtatte opprustingsprosjektet for Ytre Arna skule.  1222 

 1223 
Forslag 52 1224 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R19 - Bybanen 1225 
 1226 
Forslag 53 1227 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1228 
 1229 
Begrunnelse: 1230 
Vi har sett mange eksempler den senere tiden på at staten bryter egne strenge 1231 
planretningslinjer når man lokaliserer større statlige arbeidsplasser. Særlig gjelder dette 1232 
sykehus, nå sist universitetssykehuset utenfor Stavanger. Slike statlige signalprosjekter 1233 
ender opp med å være i direkte motstrid mot regjeringens og Stortingets tydelige krav om å 1234 
redusere behovet for privatbil til daglige gjøremål, særlig i og rundt de store byene våre. 1235 
Ved å lokalisere store statlige arbeidsplasser og offentlige tjenestefunksjoner langt fra 1236 
bysentra bidrar staten til å øke transportbehovet, og dermed utslippene, samtidig som det 1237 
beslaglegger verdifull natur til transport og annen infrastruktur.  1238 
 1239 
 1240 
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● AP vil ha en gjennomgang av planer for fremtidige utbygginger av statlige 1241 
servicefunksjoner og større arbeidsplasser, og underlegge disse like strenge krav som 1242 
kommunene ellers må forholde seg til gjennom den statlige planretningslinjene. 1243 

 1244 
Forslag 54 1245 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen  1246 
 1247 
Begrunnelse:  1248 
Kommunedelplanen for Indre Arna har vært i arbeid i flere år og det har stadig blitt utsatt å 1249 
legge frem endelig forslag til slik plan for Bystyret i Bergen. Siste utsettelse skjedde i 2020 1250 
fordi det var behov for tilpasninger knyttet til vedtatte Kommuneplanens Arealdel. Nå har 1251 
det gått 19 mnd siden KPA ble vedtatt i Bystyret, og det fremstår underlig at det ikke skulle 1252 
være mulig å fullføre gjennomføringen av KDP Indre Arna, da justeringene etter KPA 1253 
vedtaket i stor grad dreier seg om utfylling i Arnavågen og innpassing av tomt for 1254 
ungdomskole. Som kjent har bystyret vedtatt at det ikke skal være storstilt utfylling i 1255 
Arnavågen utover det som handler om dekking av forurenset bunn og areal til 1256 
gjennomføring av strandpromenade. Når det gjelder tomt for ungdomsskole så har dette 1257 
fått sin avklaring gjennom vedtak i Bystyret, hvor en har vedtatt at ny ungdomsskole skal 1258 
ligge på eksisterende skoletomt på Garneshøyden. 1259 
 1260 

●  Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at det må prioriteres å få sluttført KDP Indre 1261 
Arna snarest, slik at ikke all utvikling nok en gang stopper opp i bydelen 1262 

 1263 
Forslag 55 1264 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen. 1265 
Bystyret har nylig vedtatt sykkelstrategi for Bergen. I sluttfasen av behandling av denne fikk 1266 
vi inn noen formuleringer som tok opp i seg å jobbe for gjennomføring av flere sykkeltraseer 1267 
i Arna Bydel. Allikevel synes det å være langt frem til at vi får realisert helt nødvendige 1268 
prosjekter i vår bydel. 1269 
 1270 

● Arbeiderpartiet i Bergen anmoder om at det blir fortgang i arbeidet med 1271 
gjennomføring av sykkel/gangvei prosjektet fra “Bommane” i Indre Arna til Garnes.  1272 
 1273 

Forslag 56 1274 
Innstilling: Vedtas, oversendes bystyregruppen  1275 
 1276 
Begrunnelse: 1277 
Etter mange års venting får nå Indre Arna sin bydelspark gjennom våtmarksparken som er 1278 
under arbeid på Seimsmyrane. I den forbindelse mener Arna Arbeidarpartilag at det også 1279 
må sørges for en god forbindelse fra våtmarksparken og opp til Rambergsveien. Samtidig 1280 
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mener vi at det er viktig at Rambergsveien, i den nordlig enden, blir rustet opp slik at det blir 1281 
en bedre forbindelse ned til Åsheimsveien.  1282 
 1283 

● Arbeiderpartiet i Bergen ber om at det utarbeides en gangforbindelse mellom Arna 1284 
våtmarkspark og Rambergsveien, samt at den norlige delen av Rambergsveien med 1285 
forbindelse til Åsheimsveien blir rustet opp.  1286 

 1287 
Forslag 57 1288 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen 1289 
 1290 
Begrunnelse: 1291 
I disse korona tider har Nav bestemt at det gis 80% av inntekt i dagpenger opp til en inntekt 1292 
på kr. 300 000,- og 62.4 % av alt over kr. 300 000,- opp til 6G. Arna Arbeidarpartilag mener 1293 
at dette må gjøres permanent. 80% er en midlertidig ordning knyttet til Korona når denne er 1294 
avsluttet vil man gå tilbake til 62,4% av inntekt i dagpenger. Har du en årsinntekt på under 1295 
kr. 300 000,- og blir arbeidsledig får du en inntekt det ikke går an å leve av. Dette er ofte 1296 
personer som jobber deltid og som strever med å få en 100% jobb og som samtidig ikke har 1297 
nok inntekt over tid som kan gi de høyere grunnlag. Siden dagpengegrunnlaget er beregnet 1298 
prosentvis etter inntekt slår det veldig urettferdig ut for de med svært lav inntekt. I tillegg til 1299 
dette har den sittende regjeringen med Høyre i spissen endret reglene vedr. feriepenger ved 1300 
dagpenger. Dersom man mottok dagpenger i fjor vil man ikke opptjene feriepenger knyttet 1301 
til disse, dette er grunnleggende urettferdig og betyr at de som er sykemeldte eller 1302 
arbeidsledig får mindre penger i et allerede redusert inntektsgrunnlag.   1303 
 1304 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil jobbe for at den midlertidige ordningen med 80% av 1305 
inntekt i dagpenger blir en permanent ordning, samt at ordningen med 1306 
feriepengeopptjening ved dagpenger gjenopprettes.  1307 

 1308 
Forslag 58 1309 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen og årsmøtet til VAP 1310 
 1311 
Under koronapandemien har mange bedrifter og ansatte fått erfaring med å ha 1312 
hjemmekontor, og det kan bli mer vanlig i fremtiden for jobber som ikke krever fysisk 1313 
tilstedeværelse. Hjemmekontor skaper fleksibilitet, men medfører også en fare for utvisking 1314 
av forskjellen mellom arbeid og fritid. Dagens regler er fra 2002 og bør oppdateres. 1315 
Hjemmekontor skal i utgangspunktet være frivillig og ha en god begrunnelse. Vi har ikke 1316 
regler for når det ikke er frivillig slik som under pandemien. Arbeidsmiljøloven, 1317 
arbeidsavtalen og eventuelle tariffavtaler gjelder i utgangspunktet også ved hjemmekontor. 1318 
Uansett bo- og familieforhold gjelder kravet om forsvarlig arbeidsmiljø. Hvilke ansvar har 1319 
arbeidsgiver for tekniske løsninger, kontorutstyr, mobiltelefon, bredbånd og annet 1320 
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nødvendig utstyr? Hva med yrkesskade og skatteregler? Hjemmekontor gir økt fleksibilitet 1321 
og vil bli mer brukt også etter pandemien.  1322 
 1323 

● Arbeidsmiljøloven bestemmelser om hjemmekontor må derfor oppdateres for å 1324 
ivareta arbeidstakers rettigheter både ved frivillig og pålagt hjemmekontor som følge 1325 
av myndighetsbestemmelse. 1326 

 1327 
Forslag 59  1328 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag  R18 Energi og industri 1329 
 1330 
Forslag 60 1331 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1332 
 1333 
Begrunnelse: 1334 
Arbeiderpartiet ønsker å gjenreise en sosial boligpolitikk, som i særlig grad hjelper 1335 
ungdommer og barnefamilier til å få gode hjem. Husbanken som boligpolitisk virkemiddel 1336 
har vært stridspunkt mellom H og Ap i tiår. Et nytt og utvidet samfunnsmandat for 1337 
Husbanken med økt tilskuddsramme vil være et viktig virkemiddel for å sikre en 1338 
boligforsyning for folk flest, med boliger av variert størrelse og kostnad, og som gir et tilbud 1339 
ut over det markedet tilbyr. 1340 
 1341 
Høsten 2020 rettet regjeringen et massivt angrep på Husbanken som boligpolitisk 1342 
virkemiddel. Husbankens regionkontor på Vestlandet (Bergen) og i Nord-Norge (Bodø) ble 1343 
vedtatt nedlagt, som en 3 årig prøveordning fra 1.9.2021. Det ene av Husbankens to 1344 
avdelingsområder, den utadrettede virksomheten, kommune og marked, skal overføres til 1345 
statsforvalteren, og den andre avdelingen med saksbehandling av søknader skal 1346 
sentraliseres og fjernledes fra Drammen. Dette vedtaket vil Ap i regjering snu. 1347 
 1348 

● Ap vil snu regjeringens vedtak om å legge ned Husbankens kontorer i Bergen og 1349 
Bodø. 1350 

● Ap vil utvide Husbankens rolle som boligpolitisk virkemiddel ved å utvide mandat og 1351 
utlånsrammer. 1352 

●  Ap vil øke rammene for startlån med utvidelse slik at ungdom kan søke. 1353 
● Det skal etableres en tilskuddsordning for bomiljø, som er med og skaper gode bo- 1354 

og bymiljø og gir rom for levekårsutjevning i prioriterte områder. 1355 
 1356 
Forslag 61 1357 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1358 
 1359 
Begrunnelse: 1360 
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Systematisk implementering av musikkterapi og nasjonal tilskuddsordning Pandemien har 1361 
gitt store negative konsekvenser i form av isolasjon og ensomhet for beboere på sykehjem, 1362 
og mennesker som mottar helsetjenester i hjemmet. En av tilnærmingene som har vist seg å 1363 
fungere på sykehjem i Bergen kommune er musikkterapi. Dette har vært etterspurt av både 1364 
beboere og ansatte. I hjemmetjenesten er musikkterapi ikke-eksisterende. Musikkterapi 1365 
som behandlingsform er nedtegnet både i Byrådsplattformen for Bergen 2019-2023 (s.22), 1366 
og i Demensretningslinjen fra 2017, som også videreføres i Demensplanen 2025. I tillegg er 1367 
musikkterapi fremhevet i Folkehelsemeldingen (2018-2019) som et viktig tilbud for personer 1368 
med demens. Musikkterapi, utført av kvalifisert musikkterapeut, representerer en 1369 
behandlingsform som fremmer ressurser, motivasjon og personsentrert omsorg, og som 1370 
også har positive effekter når det gjelder utfordringer som depresjon og agitasjon. 1371 
Musikterapirollen er todelt og handler både om å tilby musikkterapitjenester til de som har 1372 
størst behov, i tillegg til å lære opp og veilede eksisterende helseprofesjoner og 1373 
pårørende/frivillige i helserelatert bruk av musikk.  1374 
 1375 

●  Arbeiderpartiet i Bergen vil jobbe for en mer systematisk implementering av 1376 
musikkterapi der det tas grep som muliggjør en mer rettferdig og lik fordelt tilgang til 1377 
musikkterapitjenester. Her må vi se på muligheter innen eksisterende rammer, men 1378 
og søke midler fra eksisterende tilskuddsordninger. I tillegg vil det være relevant å 1379 
arbeide for at det nasjonalt opprettes tilskuddsordninger for kommuner som 1380 
etablere nye musikkterapistillinger innen eldrehelsefeltet 1381 

 1382 
Forslag 62 1383 
Innstilling: Vedtas, oversendes Stortingsgruppen  1384 
 1385 
Begrunnelse 1386 
Et stort antall bergensere tjenestegjør, eller har tjenestegjort, på Haakonsvern som 1387 
servicepersonell, gaster, verftsarbeidere, befal og offiserer. Saken har derfor en viktig 1388 
lokalpolitisk betydning. Samtidig er ikke forsvarspolitikken i første omgang lokalpolitikk. 1389 
Norge har lange historiske tradisjoner for et sterkt sjøforsvar – og med 1390 
god grunn. Kystlinjen vår, havet og nordområdet har alltid vært tett knyttet til våre 1391 
nasjonale sikkerhetsinteresser. Dagens sikkerhetspolitiske utvikling, den russiske 1392 
revitaliseringen av de de russiske strategiske atomubåtene og Russlands 1393 
sjømaktsatsing i nord har på nytt aktualisert sjøforsvaret. Kinas interesser i 1394 
Nord-østpassasjen vil også få økt betydning av sjømakten i de kommende tiår. 1395 
Regjeringen har de siste årene lagt opp til en substansiell reduksjon av sjøforsvarets 1396 
enheter på tross av voksende forsvarsbudsjetter. Ubåt-våpenet reduseres og 1397 
kystkorvetter og MTBer er ikke inkludert i fremtidens forvarstruktur. Disse fartøyenes 1398 
bidrag til den krigsforebyggende terskelen var avgjørende under den kalde krigen. 1399 
Slike enheter har evne til å engasjere og nedkjempe et hvert overflatefartøy i 1400 
kystsonen og ut mot havet, samt til å støtte både land- og luftmakten og til å bidra i 1401 
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internasjonale operasjoner. Regjeringen har tross disse utviklingstrekkene skjøvet på 1402 
satsingen på Sjøforsvaret. I forbindelse med høstens fremlegg av langtidsplanen, ble 1403 
det viktige satsinger på området skulle besluttes først etter at sjømakten er utredet 1404 
frem mot 2022. Det blir derfor viktig at AP fortsetter å påvirke prosessene frem til 1405 
sluttførelse. 1406 
 1407 

● Arbeiderpartiet i Bergen skal frem mot sjømaktutredningen i 2022 jobbe for å 1408 
          synliggjøre sjømaktens betydning i forsvarspolitikken, med mål om å få         sjømakten 1409 
på Aps nasjonale agenda og for også å styrke evnen til overvåkning av 1410 
undervannsdomenet og ivaretakelse av det mobile kystnære sjøforsvaret. 1411 
 1412 
Forslag 63 1413 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag 66.  1414 
 1415 
Forslag 64 1416 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1417 
 1418 
Begrunnelse: 1419 
Norsk romindustri er internasjonalt ledende og har virksomhet over hele landet, 1420 
særlig i nord, og global tilstedeværelse. Norsk romsektoren er viktig for 1421 
samfunnsfunksjoner, industri og innovasjon, og gir milliarder i verdiskapning. Norsk 1422 
satsing på området gir også innpass til viktige fora knyttet til nye teknologier i 1423 
internasjonale organisasjoner, som EU og ESA. AP har mistet mange stemmer i 1424 
Nord-Norge. Satsingen er også en satsing på Nord-Norge og Nordområdene. 1425 
 1426 

● AiB skal jobbe for at AP skal arbeide for videreutvikling av Andøya Space Centre som 1427 
et fremtidig hovedsete for satellittoppskyting i Europa. 1428 

 1429 
Forslag 65 1430 
Innstilling: Avvises, allerede vedtatt politikk. 1431 
 1432 
Forslag 66 1433 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen.  1434 
 1435 
Begrunnelse: 1436 
Norge har i dag noen av verdens mest trafikkerte flystrekninger med hensyn på distanse. 1437 
Andre steder i Europa har tilsvarende strekninger som de hvor de fleste flypassasjerene i 1438 
Norge reiser blitt utkonkurrert av jernbane. Det er fordi på strekninger under 1000 km er 1439 
jernbane fly overlegent når det kommer til faktisk effektivitet for passasjerer. Grunnen til at 1440 
tilsvarende ikke har hendt i Norge er mangel på investeringer i jernbaneinfrastruktur i Norge 1441 
de siste 50-100 årene. Bare flystrekningen mellom Bergen og Oslo har i dag over en million 1442 
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flere passasjerer enn da Spania bygget ut den fjellrike høyhastighetslinjen mellom Sevilla og 1443 
Madrid. Dette blir i Norge ikke regnet som lønnsomt etter en rapport fra Jernbaneverket 1444 
som inneholder flere feil og mangelfulle antagelser som gjør at rapporten minner mer om et 1445 
bestillingsverk fra Avinor enn en reell utredning om moderne jernbaner i Norge. 1446 
 1447 
Jernbane er noe av det dyreste å bygge ut og representerer store naturinngrep. Elektriske 1448 
fly eller på biodrivstoff vil være et godt alternativ i store deler av landet. Jernbane er 1449 
effektivt der det er stor trafikk men det er få steder i Norge utenom de store byene og 1450 
mellom byene. Mer gods over på sjø er også et godt alternativ. Det er nå startet en rute fra 1451 
Bergen til Nord-Norge med frukt og grønt mot nord og fisk mot sør! 1452 
 1453 
 1454 

● AP skal arbeide for en skikkelig plan for moderne jernbaner i Norge som kan overføre 1455 
både gods og passasjerer fra vei og luft, til jernbane. 1456 

 1457 
Forslag 67 1458 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R20 - Klimagassregnskap 1459 
 1460 
Forslag 68 1461 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1462 
 1463 
Begrunnelse: 1464 
I kampen mot klimaendringene må alle bidra, ut fra sine forutsetninger, og i forhold til de 1465 
direkte og indirekte klimagassutslipp man selv har ansvaret for. Norsk klimapolitikk må 1466 
inneholde både strukturelle, utslippsreduserende tiltak på institusjonsnivå, og individuelt 1467 
baserte tiltak på individ- og familienivå. Når det gjelder private utslipp på individnivå er det 1468 
et nærmest fullstendig samsvar mellom personlig inntekt og utslipp av klimagasser. Globalt 1469 
er kun de 20 prosent rikeste av oss ansvarlige for nærmere 70% av alle klimagassutslipp. 1470 
Dette er globale beregninger, og det norske folk befinner seg i all hovedsak i dette øvre 1471 
sjiktet (blant de 20%). 1472 
 1473 
Likevel er det relevant også i norsk sammenheng å ta hensyn til sosioøkonomisk ulikhet når 1474 
klimatiltak skal vurderes og implementeres. Også her til lands er det større sannsynlighet at 1475 
personlige utslipp er relatert til hvor mye du tjener. Utslippsreduserende tiltak må speile 1476 
slike realiteter for å sikre legitimitet og folkelig støtte for tiltakene. Samtidig må tiltakene 1477 
sikre større utslippskutt, siden tiltakene så langt ikke har hatt ønsket effekt. Tiltak man bør 1478 
utrede mulighetene for, og som kan ha sosial profil er: sosial bompengereform, økt 1479 
eiendomsskatt på alle typer sekundær-eiendommer, økte subsidier av null- og 1480 
lavutslippsmobilitet og kollektivtransport, og en “frequent flyer”-avgift. Arbeiderpartiet bør 1481 
også utrede mulighetene for gratis kollektivreiser. 1482 
 1483 

● Arbeiderpartiet i Bergen skal arbeide for Klima-reform for reell og rettferdig grønn 1484 
omstilling. I større grad enn i dag må klimatiltak som treffer enkeltmennesker og 1485 
familier ta hensyn til sosio-økonomisk ulikhet. Dette kan best gjøres ved at ulike 1486 
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klimaavgifter gis en sosial profil, slik at de som tjener mest, betaler mest. Både for å 1487 
sikre legitimitet i befolkningen, men også for å sikre større reell effekt av tiltakene. 1488 

 1489 
 1490 
Forslag 69 1491 
Innstilling: Vedtas, oversendes VAP 1492 
 1493 
Begrunnelse: Norsk industri og arbeidsliv står foran enorme omstillinger i det kommende 1494 
tiåret. Norske utslipp skal kuttes dramatisk frem mot 2030, og nærme seg null i 2050. Å 1495 
skape nye og bærekraftige arbeidsplasser byr på utfordringer som vil kreve alt vi har av 1496 
kompetanse, entusiasme og innsatsvilje. Særlig her på Vestlandet, med så omfattende 1497 
virksomhet i og rundt olje og gass-industrien, vil det bli ekstra krevende. En slik satsing vil ta 1498 
stilling til satsinger innen havvind, fiskeri, bærekraftig oppdrettsnæring, økt lokal ilandføring, 1499 
samt styrket foredling av naturressurser, lav og nullutslippstransport på sjø, andre marine 1500 
næringer med foredling, kunnskapsklynger, samt overføring og/eller nyetableringer av 1501 
offentlige forvaltningsorganer i Bergen og på Vestlandet. 1502 
 1503 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil bidra til å planlegge for og forberede gjennomføring av et 1504 
grønt industrielt skifte i samarbeid med LO, slik at arbeidsplasser og næringsliv langs 1505 
hele vestlandskysten kan opprettes, opprettholdes og styrkes i fremtiden. Vi vil 1506 
nedsette et eget utvalg sammen med strategiske partnere for å utarbeide en strategi 1507 
og et konkret handlingsprogram for dette arbeidet.  1508 
 1509 

Forslag 70 1510 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1511 
 1512 
Begrunnelse: 1513 
Korona-pandemien har rammet sårbare grupper i samfunnet særlig hardt. Ved utgangen av 1514 
2020 var det over 60 000 permitterte i Norge. Mange av disse har vært ansatte i 1515 
serviceyrker, reiseliv osv, og står i reell fare for å havne i langtidsledighet. Mye tyder på at 1516 
den økonomiske krisen vi nå står i, vil føre til økte forskjeller i Norge. 1517 
 1518 
Korona-pandemien kan få langsiktige konsekvenser for levestandard, langtidsledighet, frafall 1519 
i høyere utdanning, folkehelse og demokratisk deltagelse. En særlig risiko knytter seg til 1520 
skolegang for barn og unge. Korona-pandemien har særlig skapt et mangelfullt læringsmiljø 1521 
for mange i skolealder. Ikke alle har forutsetninger for å få utbytte av hjemmeundervisning, 1522 
og graden av oppfølging varierer. En viktig oppgave i årene som kommer, vil være å demme 1523 
opp for disse økonomiske og sosiale konsekvensene. 1524 
 1525 
Regjeringen fremla for to år siden Meld. St. 13 (2018–2019) Muligheter for alle — Fordeling 1526 
og sosial bærekraft. Meldingen tar opp ulikhet i inntektsnivå, levestandard og fordeling i 1527 
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samfunnet. Den bygger på et grundig faktagrunnlag og kartlegger drivkreftene for ulikhet i 1528 
Norge. Avslutningsvis presenterer meldingen tiltak for å bidra til sosial bærekraft og 1529 
motvirke ulikhet og konsekvensene av ulikhet. Krisen vi nå står i, skaper muligheter for å 1530 
rette opp i de strukturelle faktorene som forårsaker ulikhet i Norge. 1531 
 1532 

● Arbeiderpartiet må ta initiativ til en ny utredning av økonomisk og sosial ulikhet i 1533 
Norge i lys av koronapandemiens økonomiske konsekvenser. Utredningen bør bygge 1534 
på et oppdatert faktagrunnlag og presentere konkrete tiltak for å demme opp for 1535 
konsekvensene av ulikhet, særlig for barn og unge. Dette er viktig for å bevare et 1536 
samfunn basert på små forskjeller og høy tillit mellom mennesker. 1537 

 1538 
Forslag 71 1539 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1540 
 1541 
Begrunnelse: 1542 
Etterslepet i vedlikehold for Hordaland fylke er på nesten 1 mrd kroner. Det statlige 1543 
kulturminnevernet forfordeler Vestland fylke kraftig. Norge mister kulturarv, identitet og 1544 
stedsfølelse når bygningsarven i bykjerne og landbruket forfaller, og klimaendringene 1545 
akselererer forfallet. Mye av bygningsarven kan gjenbrukes til nye formål. Det er særlig 1546 
arven etter vanlige folk - låver og bolighus - som forfaller. Se sammenheng med deler av 1547 
forslag 29. Tapet av fortidsminner i landbruksjord er et særlig problem - og 1548 
landbruksnæringen ikke som andre næringer - så arkeologiske utgravninger i landbruket bør 1549 
dekkes av staten. 1550 
 1551 
Kirkebyggene er fortidens praktbygg, og risikerer et vedlikeholdsetterslep fordi Dnk og 1552 
kommunene ikke er i stand til å vedlikeholde viktige kirkebygg. Staten bør derfor sikre både 1553 
de viktigste og et representativt utvalg av de øvrige. 1554 
 1555 
 1556 

● Forfall og tap av Norges bygningsarv skal begrenses til under 0,5 % per år  1557 
● Landets kulturhistorisk viktige kirkebygg skal sikres med et eget fond for vedlikehold 1558 
● Staten skal dekke kostnadene for arkeologiske undersøkelser i landbruket 1559 
● Fredede hus fritas for eiendomsskatt. 1560 
● Kulturminneforvaltningen styrkes for å beskytte viktige bygningskategorier som 1561 

industrielt- og kulturminne.  1562 
● Ordningen med fradragsrett for utgifter til istandsettelse av hus i landbruket 1563 

gjeninnføres 1564 
 1565 
Forslag 72 1566 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R11 Demokrati og samhold 1567 
 1568 
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Forslag 73 1569 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen. 1570 
 1571 
Begrunnelse: Forfalne eldre våningshus på norske gårder er blitt et vanlig syn rundt om i 1572 
hele landet. Hvis det skapes en økonomi vil mange av disse kunne settes i stand og bli en 1573 
ressurs for gårdsdriften hvis de blir benyttet til utleie. De fleste voksne og barn i Norge har 1574 
ikke en hytte eller landsted å reise til i helger og ferier. Hvis disse ulike behov kobles vil det 1575 
skapes en vinn vinn situasjon hvor befolkningen i byene får et tilbud, mens gardsdriften får 1576 
et bedret driftsgrunnlag. I dag eksisterer det gardsturisme og en del utleie på enkelte gårder 1577 
som har klart å holde i hevd og rehabilitere bygningsmasse. «Inn på tunet» ordninger med 1578 
gårdsopplevelser eksisterer allerede med et visst statlig engasjement. Det kan være en del 1579 
av denne nye satsingen der det ligger til rette for det, men det bør skapes en helt ny ordning 1580 
for dette. Hvis en i større grad klarer å koble f.eks. borettslag i byene til å engasjere seg i 1581 
dette vil en kunne skape en nytte allianse på et betydelig nivå til beste for by og land. Når et 1582 
helt borettslag inngår et samarbeid med en gård så vil det lett skapes økonomi for 1583 
ordningen. Byfolk får et landsted å reise til mens gardsdriften får økonomi til å vedlikeholde 1584 
og oppgradere. Barn får et fristed, oppleve gardsdrift og et nærer forhold til naturen. Det vil 1585 
også bidra til mer liv på bygda og bremse fraflytting og skape omsetning og bedre økonomi 1586 
for bedrifter i grisgrendte strøk. Det vil også være samfunnsmessig nyttig med en mengde 1587 
boliger tilgjengelig for beredskaps formål. Det må etableres finansieringsordninger som 1588 
tilfredsstiller ulike behov og staten må bidra noe men primært må det være et økonomisk 1589 
mellomværende mellom de private partene. Ordningen bør ligge til landbruksforvaltningen 1590 
som må ha en plikt til å utrede ordningen og skape en løsning som faller sammen med 1591 
eksisterende ordninger.  1592 
 1593 

● Staten bør utforme egne incentivordninger for å ta vare på gamle gårdshus 1594 
og løer. Hvor det er egnet, bør borettslag, foreninger etc. få særlig bistand av 1595 
kulturminneforvaltningen for å sikre rimelige landsteder og feriesteder med 1596 
lite miljøfotavtrykk.  1597 

 1598 
Forslag 74 1599 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag 28.  1600 
 1601 
Forslag 75 1602 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen 1603 
 1604 
Begrunnelse: 1605 
Kulturaktører er hardt rammet av Korona, både innen det profesjonelle kulturlivet og 1606 
amatørkulturlivet. Et variert og levende kulturliv er en premiss for et godt og innovativt 1607 
samfunn, og Ap ser behov for ytterligere tiltak både under Korona og på lang sikt. Det er 1608 
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viktig at den akutte situasjonen med Korona ikke stopper den langsiktige og framtidsrettede 1609 
oppbyggingen av kulturinstitusjoner. 1610 
 1611 
Vestland fylkeskommune er en av landets ledende kulturregioner, og Bergen er en spydpiss 1612 
også innen profesjonell kunst som by nr. 2, ved siden av hovedstaden. Bergen og Vestland er 1613 
en særlig rik museumsregion. Museene har i mange år hatt stramme rammer, både til drift, 1614 
magasiner, utstillinger og de mange verneverdige bygninger som er en del av den 1615 
kulturarven museene forvalter. Vestland har med sin lange kyst et særlig ansvar for å ta vare 1616 
på kystkultur med sjøhus, kulturlandskap og flytende kulturminner, og Bergen bør ha 1617 
rammer for sine ledende kunstinstitusjoner til å fronte nasjonalt kunst- og kulturliv 1618 
internasjonalt. Staten har ved å snu regionreformen innen kultur pådradd seg et særlig 1619 
ansvar, også for kultur- og kunstinstitusjoner utenfor Oslo. 1620 
 1621 
Uten kunstnere og frivillige, ingen kunst og kultur. Ap vil ha et særlig blikk for kunstneres 1622 
levekår og stimulering av amatørkulturen. Ap vil utrede virkemidler under arbeidet med 1623 
neste Kulturløft. 1624 
 1625 

● Ap vil prioritere arbeidet med et nytt Kulturløft 1626 
● Ap vil fortløpende arbeide for å styrke kunst og kultur under og etter Korona 1627 
● Ap vil ha et museumsløft, både til investeringer og drift 1628 
● Ap vil ha en tiltaksplan for kystkulturen, med kystens kulturlandskap, sjøhus og 1629 

fartøy 1630 
● Ap vil se på tiltak for å fremme Bergen som by nr 2 innen kunst, m.a. ved å arbeide 1631 

for nasjonal status og forpliktelse for Bergen Nasjonale Opera 1632 
 1633 
Forslag 76 1634 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen 1635 
 1636 
Begrunnelse: 1637 
En felles gratis skole for alle er viktig for å realisere verdiene om frihet, likhet og solidaritet. 1638 
Utbyggingen av SFO har gitt mange barn en verdifull arena for læring og sosialisering. 1639 
Samtidig som det har gjort det lettere for foreldre å kunne delta i arbeidslivet. De fleste barn 1640 
går i dag på SFO, og det er en integrert del av skolelivet til barn de første årene på skolen. At 1641 
barn ikke går på SFO, skyldes ofte at foreldrene ikke har råd. Og mange av de barna som ikke 1642 
går på SFO, hadde hatt nytte av å gå der. 1643 
 1644 
 1645 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil ha gratis SFO for alle barn. 1646 
● Arbeiderpartiet i Bergen vil erstatte linje 1610-1611 i stortingsprogrammet for 2021-1647 

2025 til «Arbeiderpartiet i Bergen vil ha gratis SFO for alle barn.» 1648 
 1649 
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Forslag 77 1650 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R10 Uten mat og drikke, duger helten ikke. 1651 
 1652 
Forslag 78 1653 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1654 
 1655 
Begrunnelse: 1656 
Effekten av de 10 oljebudene som er beskrevet i Stortingsmelding av 14. juni 1971 har vært 1657 
stor på mange områder. De sikret myndighetskontroll over petroleumsressursene norsk 1658 
sokkel, la til rette for en unik teknologisk utvikling og arbeidsplasser for Norske bedrifter. 1659 
Sikret at store deler av verdiskapningen gjennom skatter og avgifter kom hele befolkningen 1660 
til gode som videre ble et godt grunnlag for å videreutvikle velferdsstaten. 1661 
 1662 
Oljeindustriens Arbeidersamfunn mener at Arbeiderpartiet bør utarbeide 10 bud for å 1663 
realisere det grønne skiftet. På samme måte som de 10 oljebud må de 10 klimabud sikre 1664 
myndighetskontroll, teknologiutvikling og arbeidsplasser, skatter og avgifter fra tiltakene 1665 
som kommer i prosessen med det grønne skiftet. Dette bør danne rammeverket for revisjon 1666 
og/eller utvikling av relatert lovverk, slik som Loven om Petroleumsvirksomheten. 1667 
 1668 
Tyngdepunktet i de næringene som påvirkes og som er nøkkelen til et suksessfullt grønt 1669 
skifte ligger på Vestlandet og i Bergen. Arbeiderpartiet i Bergen bør derfor ta ledelsen i å 1670 
utvikle en offensiv og fremtidsrettet politisk plattform som sikrer en bærekraftig overgang 1671 
fra petroleum til klimanøytrale verdikjeder. 1672 
 1673 
 1674 

● Arbeiderpartiet i Bergen vil jobbe for at Arbeiderpartiet utarbeider 10 bud for å 1675 
realisere det grønne skiftet, basert på erfaringene fra de 10 oljebudene. De 10 1676 
klimabudene innarbeides i Arbeiderpartiet sitt handlingsprogram 1677 

 1678 
Forslag 79 1679 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag  R18 Energi og industri 1680 
 1681 
Forslag 80 1682 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag  R18 Energi og industri 1683 
 1684 
Forslag 81 1685 
Innstilling: Oversendes til organisasjonsutvalget i AiB.  1686 
 1687 
Forslag 82 1688 
Innstilling: Oversendes til organisasjonsutvalget i AiB.  1689 
 1690 
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Forslag 83 1691 
Innstilling: Avvises til fordel for R17 - Yrkesskadeerstatning ved korona 1692 
 1693 
Forslag 84 1694 
Innstilling: Avvises til fordel for R12 En inkluderende arbeidsgiverpolitikk 1695 
 1696 
Forslag 85 1697 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R12 En inkluderende arbeidsgiverpolitikk 1698 
 1699 
Forslag 86 1700 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R12 En inkluderende arbeidsgiverpolitikk 1701 
 1702 
Forslag 87 1703 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R13 Nå er det vanlige arbeidsfolk sin tur 1704 
 1705 
Forslag 88 1706 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen og årsmøtet til VAP 1707 
 1708 
Begrunnelse: 1709 
Når AP nå går inn for å rulle tilbake New Public Management er det viktig å sikre at dette 1710 
også skjer på jernbanen, hvor NPM har ført til en oppsplitting og ansvarspulverisering som 1711 
hindrer god jernbanedrift. Jernbanen sliter med stykkprisfinansiering, bestiller/utfører-1712 
modell og internfakturering som er kostnadsdrivende og ineffektivt. I tillegg kommer det 1713 
som kjent ganske store mengder med direktører og konsulenter som skal ha sitt. Summen 1714 
av dette gjør at milliardene som bevilges til jernbane ikke kommer til full nytte, og 1715 
vedlikeholdsetterslep på både tog og infrastruktur forblir vanskelig å ta igjen. Derfor mener 1716 
Fagbevegelsens partilag at AP må gå inn for det Norsk Jernbaneforbund har vedtatt, nemlig 1717 
at norsk jernbane samles i en integrert og sentralstyrt modell. 1718 
 1719 

● Fjern New Public management på jernbanen: 1720 
● AP bør tilstrebe en samlet og integrert jernbanemodell slik at pengene som bevilges 1721 

blir brukt til infrastruktur og togfremføring i stedet for å gå til oppsplitting og 1722 
byråkrati. 1723 

 1724 
Forslag 89 1725 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1726 
 1727 
Begrunnelse: 1728 
Fagbevegelsens partilag ser med bekymring på den normaliseringen av rasisme som foregår 1729 
i offentligheten. Dette er en normalisering av rasistisk og fascistisk tankegods, som ikke kan 1730 
forklares med moteord som «polarisering» og «ekstremisme». Utviklingen må også ses i 1731 
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sammenheng med større belastning på psykisk helse og en delvis forverring av materielle 1732 
forhold og levekår som folk lever i, en utvikling som har pågått rykkvis helt siden 1733 
finanskrisen for drøye ti år siden. Det må også tas et oppgjør med aktører i offentligheten 1734 
som sprer og normaliserer fiendebilder som legitimerer stigmatiserende politikk så vel som 1735 
angrep mot minoriteter og utgrupper. Dette rammer våre medlemmer så vel som 1736 
samfunnet for øvrig. Her må AP komme på banen med en tydelig strategi. 1737 
 1738 

● AP må legge frem en offensiv strategi for å stanse normaliseringen av rasisme, både 1739 
ved å sikre anstendige levekår og psykisk helsetilbud for alle, samt ved å konfrontere 1740 
alle politikere og samfunnsaktører som bidrar til normaliseringen av ytre høyres 1741 
rammefortellinger. 1742 

 1743 
Forslag 90 1744 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen. 1745 
 1746 
Forslag 91 1747 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R13 Nå er det vanlige arbeidsfolk sin tur 1748 
 1749 
Forslag 92 1750 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R13 Nå er det vanlige arbeidsfolk sin tur 1751 
 1752 
Forslag 93 1753 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R14 Paradis Brannstasjon 1754 
 1755 
Forslag 94 1756 
Innstilling: Oversendes styret i AIB.  1757 
 1758 
Forslag 95 1759 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen og årsmøtet til VAP.  1760 
 1761 
Begrunnelse: 1762 
Bioraffineri tar marine råvarer (som pelagisk og mesopelagisk fisk, restråstoff, tare, 1763 
mikroalgar, skjell, tunikatar med meir) fram til ulike produkt som fôringrediensar, 1764 
matingrediensar, farmasøytiske produkt, kjemikaliar, material og andre produkt med 1765 
eksportpotensial. Slike produkt kan òg bygge nye næringar i Noreg. For å lykkes med vekst i 1766 
oppdrettsnæringa er det avgjerande å få tilgang på nye bærekraftige fôringrediensar, og det 1767 
trengs enorme volum som ikkje kan komme frå meir beslaglegging av landjord (t.d. soya i 1768 
Brasil). Vestlandet har fleire fordeler både i forhold til råstofftilgang, energitilgang og 1769 
kompetanse, og kan bli leiande på teknologiutvikling for totalutnytting av marine ressursar 1770 
ihht uttalte nasjonale strategiar. Ei marin satsing og etableringa av eit blått bioraffineri vil då 1771 
vere eit viktig steg. 1772 
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 1773 
● Arbeiderpartiet i Bergen ynskjer å satse på Bergen som byen og Vestland som fylket 1774 

for marine næringar. Ressursane i havet er både vår mest tradisjonelle og mest 1775 
framtidsretta næring. Vi skal halde fram med å hente velstand frå bærekraftig 1776 
forvaltning av hausta og dyrka marine råvarer lenge etter at oljenæringa er avvikla. 1777 
Det bør difor leggjast til rette for ei bioraffineri-satsing i Bergensregionen. 1778 

 1779 
Forslag 96 1780 
Innstilling: Vedtas, oversendes stortingsgruppen  1781 
 1782 
Begrunnelse: 1783 
Kvinnehelse er meir enn reproduktiv helse. Helse-Noreg manglar kunnskap om sjukdomar 1784 
som er meir typiske for kvinner. Kvinner får heller ikkje like god diagnostisering og 1785 
behandling som menn, ifølgje Forskningsrådet. T.d. viser det seg at teikn og symptom på 1786 
hjarteinfarkt som ein trudde var generelle viser seg å passe betre på menn enn på kvinner. 1787 
Ressursar generelt og særleg til forskinga på sjukdomar som særleg rammar kvinner er 1788 
sterkt nedprioritert. Det kjem fortellingar frå kvinner som opplever at deira plager blir møtt 1789 
med skuldertrekk i helsevesenet. Det kan vi ikkje akseptere. Ei satsing på hjartesjukdom hjå 1790 
kvinner og meir pengar til Nasjonalt forskningssenter for kvinnehelse ved UiB er gode 1791 
plassar å starte. 1792 
 1793 
 1794 

● Arbeiderpartiet i Bergen krev ei sterk satsing på kvinnehelse. Arbeidarpartiet må stå 1795 
bak eit sterkt økonomisk løft for å utjamne forskjellar og gje kvinner like god 1796 
helseteneste som menn. Høgreregjeringa kallar 15 mill.kr. ei satsing, men det vil ikkje 1797 
monne. Arbeidarpartiet satsar på kvinner og vil rette opp urett i helsevesenet. 1798 

 1799 
Forslag 97 1800 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R15 Trafikksikkerhet i Birkelundsbakken.  1801 
 1802 
Forslag 98 1803 
Innstilling: Avvises til fordel for forslag R14 Paradis brannstasjon.  1804 
 1805 
 1806 
 1807 
 1808 
 1809 
 1810 
 1811 
 1812 
 1813 



45 

 1814 
 1815 
 1816 
 1817 
 1818 
 1819 
 1820 
 1821 
 1822 
 1823 
 1824 
 1825 
. 1826 


